
Proletari din toate tarile, uniți-vă !

AGRICULTURĂ
NOUAAnul V — Nr. 412 

Marți 8 aprilie 1958
4 pagini 

Prețul 20 de bani

Organ al Ministerului Agriculturii și Silviculturii din R. P. R.

După largi dezbateri 
privind problemele consoli
dării și dezvoltării sectorului 
socialist al agriculturii și 
sporirii producției agricole,

CONSFĂTUIREA PE TARA
țărAunilor și lucrătorilor AAAAAAAAAAAAAAAAAAAA

din sectorul socialist al agriculturii
și-a încheiat lucrările

Stmbătă lucrările Consfătuirii pe 
țară a țăranilor și lucrătorilor din 
sectorul socialist al agriculturii au 
continuat.

La ședința de dimineață au luat 
parte tovarășii : Gheorghe Gheorghiu. 
Dej, Nicolae Ceaușescu, Alexandru 
Moghioroț, Constantin Pîrvulescu, 
Leonte Răutu, Vladimir Gheorghiu, 
Ion Cozma. Prima parte a ședinței 
a fost prezidată de tov. Vladimir 
Gheorghiu, secretar al C.C. al P.M.R.

Au avut Ioc în continuare discuții 
la expunerea prezentată de tov. Gheor. 
ghe Gheorghiu.Dej în prima zi a 
consfătuirii.

Au luat cuvîntul tovarășii: Ion Gîr- 
ceag, președintele gospodăriei Hăr- 
man, regiunea Stalin, Gheorghe Bar- 
bura, președintele întovărășirii agri
cole din satul Sărăuad, raionul Tăș- 
nad, regiunea Baia Mare, Gheorghe 
Dindere, prim-secretar ai Comitetului 
raional de partid Gura Jiului, regiu. 
nea Craiova,Mița Hudițeanu, membră 
în gospodăria agricolă colectivă din 
comuna Scărișoreanu, regiunea Con
stanța, Mihai Culuri, inginer din di. 
recția zonală de îmbunătățiri funciare 
Galați, Constantin Sandu, președin
tele comitetului executiv al sfatului 
popular regional Pitești, Viorel Ui- 
baru, președintele gospodăriei agricole 
colective din comuna Lenauheim, re
giunea Timișoara.

Ședința de după-amiază a fost con
dusă în prima parte de tov. Leonte 
Răutu, membru supleant al Biroului 
Politic al C.C. al P.M.R., iar în par
tea a doua de tov. Gheorghe Ruiu, pre
ședintele cooperativei agricole de pro
ducție cu rentă din comuna Cirna, re. 
giunea Craiova.

Au luat în continuare cuvîntul tov. 
Icn Cozma, ministrul Agriculturii și 
Silviculturii, Teodor Maghiar, preșe
dintele G.A.C. Mădăraș, regiunea u- 
radea, Grigore Obrejan, membru co
respondent al Academiei R- P. Ro. 
mine, director adjunct al I.C.A.R., 
Aurel Bozgan, adjunct al ministrului 
Industriei Grele, Nicolae Simion, me
canic agricol la G.A.S. Ivănești, re. 
giunea București, Gheorghe Maftei, 
președintele G.A.C. din comuna Țibu- 
cani, raionul Tg. Neamț, Alexandru 
Buia, rectorul Institutului agronomic 
din Craiova, și Bucur Șchiopu, ad
junct al ministrului Agriculturii și 
•Silviculturii.

★

Seara formații artistice de amatori 
din regiunea Constanța și Teatrul 
muzical din localitate au oferit parti, 
cipanților la consfătuire un specta

C'ne nu-l cunoaște pe Vasiie Voichiță, Eroul Muncii Socialiste, brigadier ia S.M.T. Sînnicolau Mare ? 
Colectiviștii timișoreni, mîndri de el, folosesc prilejul consfătuirii pentru a se sfătui încă o dată împreună.

-- ' Foto l MIHAI POPESCU

col alcătuit din cfntece și dansuri ro. 
mînești și ale naționalităților conlo
cuitoare din această regiune.

★

Duminică au continuat lucrările 
consfătuirii pe țară a țăranilor și lu
crătorilor din sectorul socialist al a. 
griculturii. Au luat parte tovarășii: 
Gh. Gheorghiu.Dej, Nicolae Ceaușescu, 
Alexandru Moghioroș, Constantin Pîr
vulescu, Leonte Răutu, Vladimir 
Gheorghiu, Ion Cozma.

Ședința a fost prezidată de tova
rășul Nicolae Ceaușescu, membru în 
Biroul Politic al C.C. al P.M.R.

Au continuat discuțiile la expunerea 
prezentată de tovarășul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej în prima zi a consfă
tuirii.

Au luat cuvîntul tovarășii : Gheor- 
ghe Wagner, președintele gospodăriei 
agricole colective din comuna Homo- 
rod, regiunea Stalin, Eroul Muncii 
Socialiste Vasiie Voichiță, șef de bri. 
gadă la S.M.T. Sînnicolau Mare, re
giunea Timișoara, Obis Ludovic, pre
ședintele gospodăriei agricole colec
tive „înainte" din comuna Berveni, 
regiunea Baia Mare, Teodor Suciu, 
vicepreședinte al Sfatului popular al 
regiunii Cluj, Iova Țăran, brigadier 
la gospodăria agricolă colectivă din 
comuna Foieni, raionul Ceacova, re
giunea Timișoara, Anton Ccnstanti- 
nescu, adjunct al ministrului Indus- 
striei Petrolului și Chimiei, Ioana 
Gheorghiță, membră a gospodăriei a- 
gricole colective „Victoria socialismu
lui", satul Gliganul de Jos, regiunea 
Pitești, Emil Balomir, șeful secției 
agrare a Comitetului regional Stalin 
al P.M.R., Eugen Konya, secretar al 
Comitetului raional de partid Ciuc, 
Regiunea Autonomă Maghiară, Do. 
brița Dima, președinta gospodăriei 
agricole colective din comuna Plato, 
nești, regiunea Constanța, Ion Furtu
nă, inginer la gospodăria agricolă co
lectivă din comuna Casimcea, regiu
nea Constanța, Adrian Popovici, 
președintele gospodăriei agricole co. 
lective „Secera și Ciocanul" din co
muna Chișcăreni, regiunea Iași.

Cu aceasta discuțiile au luat sfîrșit.
După o scurtă pauză președinții ce

lor 8 comisii de lucru pe probleme 
alcătuite în prima zi a consfătuirii 
au prezentat referatele.

Referatul comisiei pentru producția 
de cereale a fost prezentat de tova
rășul Marin Stancu, adjunct al mi
nistrului Agriculturii și Silviculturii, 
referatul comisiei pentru plante teh. 
nice a fost prezentat de tovarășul 
Jean Keis, director general în Mini, 
sterul Agriculturii și Silviculturii, re
feratul comisiei pentru creșterea ani
malelor a fost prezentat de tovarășul 
dr- Virgil Gligor, directorul I.C.Z.-

București, referatul comisiei pentru 
producția viticolă și pomicolă a fost 
prezentat de tovarășul Nicolae Ștefan, 
director general al Institutului de 
cercetări viticole și pomicole, refera, 
tul comisiei privind îmbunătățirea 
activității S.M.T.-urilor și mecaniza
rea agriculturii a fost prezentat de 
tovarășul Petre Moldovan, director 
general în Ministerul Agriculturii și 
Silviculturii, referatul comisiei pen
tru problemele de îmbunătățiri fun
ciare a fost prezentat de tovarășul 
Gheorghe Timariu, director general în 
Ministerul Agriculturii și Silviculturii, 
referatul comisiei pentru problemele 
chimizării agriculturii a fost prezen. 
tat de tovarășul David Davidescu, 
prorectorul Institutului agronomic 
„Nicolae Bălcescu" din București, re. 
feratul comisiei pentru construcțiile 
din agricultură a fost prezentat de 
tovarășul Ernest Rene, director în 
Ministerul Agriculturii și Silviculturii.

După prezentarea referatelor un 
număr de participanți la consfătuire 
au făcut propuneri pentru completa
rea recomandărilor cuprinse în refe
ratele comisiilor.

Tov. Tudose Vasiliu, președintele 
sfatului popular al regiunii Con
stanța, a dat citire chemării adresate 
de consfătuire membrilor gospodării
lor agricole colective, întovărășirilor, 
cooperativelor agricole de producțife 
cu rentă și țăranilor muncitori cu 
gospodărie individuală, lucrătorilor 
din gospodăriile agricole de stat și 
S.M T.-uri, tehnicienilor, inginerilor 
și oamenilor de știință din agricul
tură. Chemarea a fost primită cu vii 
aplauze și adoptată în unanimitate de 
participants la consfătuire.

Rostind cuvîntul de încheiere a lu
crărilor consfătuirii, tovarășul Nico. 
lae Ceaușescu a urat celor peste 2.000 
de participanți succese în munca de 
ridicare a producției agricole, vege. 
tale și animale, pe o treaptă superi
oară.

Asistența, în picioare, a ovaționat 
îndelung pentru partid și guvern, 
pentru alianța trainică dintre clasa 
muncitoare și țărănimea muncitoare 
— baza de neclintit a regimului no
stru democrat-popular, — manife. 
stînd hotărîrea unanimă de a înde
plini sarcinile trasate agriculturii prin 
expunerea tovarășului Gheorghe 
Gheorghiu-Dej.

Cu aceasta, consfătuirea pe țară a 
țăranilor și lucrătorilor din sectorul 
socialist al agriculturii, convocată de 
Comitetul Central al Partidului Mun
citoresc Romîn și Consiliul de Mini
ștri al Republicii Populare Romine, 
a luat sfîrșit.

lAgerpres)

Dezbateri pe arginea expunerii
prezentate de tovarășul Gh. Gheorghiu-Dej

Cuvîntul tov. Ion Cozma 
ministrul Agriculturii și Silviculturii

în cuvîntul său tovarășul Ion Coz. 
ma s-a referit la unele probleme pri
vind activitatea Ministerului Agri
culturii și Silviculturii pentru înde
plinirea Directivelor Congresului al 
11-lea al P.M.R. și mai cu seamă ac
tivitatea acestui minister în ceea ce 
privește întărirea și dezvoltarea sec. 
torului socialist al agriculturii.

Vorbitorul a arătat că în cursul 
anilor 1956—1957 s-au redat agri
culturii 169.000 ha. teren agricol.

Așa cum s-a subliniat în expunerea 
tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej, 
suprafața arabilă a țării crește însă 
într-un ritm nesatisfăcător față de 
sarcinile puse în fața noastră. De ce 
se întîmplă acest lucru ? Pentru că 
organizațiile centrale și locale au iro. 
sit numai în trei ani peste 57.000 hec
tare pentru diferite lucrări de cons
trucții și alte destinații neagriccle; 
pentru că în mediul rural locuințele 
se mai fac încă la întîmplare, nu în 
vatra satului, ci pe suprafețe mari în 
tarlale arabile. De asemenea gospodă
rirea fondului funciar a fost făcută 
de mai multe ministere și fiecare în. 
țelege în felul său interesele sectoru
lui respectiv.

Slabele realizări în executarea 
lucrărilor de combatere a eroziu
nii se datoresc concepției gre
șite de la care au plecat unele cadre 
ale Ministerului Agriculturii și Silvi
culturii care au considerat că măsurile 
de recuperare a terenurilor degradate 
pot fi efectuate numai prin investiții 
mari făcute de stat. Considerăm că 
este timpul să trecem la organizarea 
și îndrumarea efectivă a maselor ță
rănimii noastre muncitoare pentru ca 
cu forțele ei și cu sprijinul acordat 
de stat să stăvilim procesul de ero
ziune a solului.

Este necesară o evidență clară a 
terenurilor pe categorii de folosință 
și sectoare agricole.

Organizarea teritoriului s-a făcut 
la un număr de 520 de gospodării co
lective și 80 de gospodării' agricole de 
stat. Trebuie spus insă că multe din 
planurile de organizare s-au făcut pe 
baza unor concepții neeconomice și 
fără să se țină seama de condițiile și 
posibilitățile fiecărei unități în parte. 
Considerăm că organizarea teritoriului 
trebuie efectuată în primul rînd acolo 
unde în întregul raion sau regiune 
agricultura s-a reorganizat pe baze 
socialiste.

Vorbitorul s-a ocupat de felul cum 
se desfășoară lucrările de hidroame. 
liorații, arătînd că statul alocă sume 
importante în acest scop. In ur
mătorii trei ani trebuie redată agri
culturii o suprafață de 809.000 hectare 
din care numai în acest an 300.000 ha.

Vorbitorul s-a ocupat în continuare 
de sarcinile ce stau în fața gospodă
riilor de stat.

Subliniind îmbunătățirea muncii în 
gospodăriile de stat, vorbitorul a a- 
rătat că acestea au livrat statului în
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(Continuare în pag. 2-a)

• Consfătuirea de. la Constanța a 
j fost un tezaur de învățăminte. 
j Dintr-un tezaur nu poți alege o 
î valoare despre care să poți spune: 
i aceasta e cea mai de preț. Și
• fiindcă nu se poate spune ce a
• fost mai de preț, mă simt dator ca
• în aceste scurte însemnări să re-
• dau cel puțin 3—4 învățăminte.
• Facă cititorii ce n-am putut face
• eu. Cu alte cuvinte, să aleagă ei.
• .-.La tribună urcă Viorel Ui'
• baru, președintele gospodăriei din
• Lenauheim. Vorbește mai întîi
• despre stadiul de dezvoltare a
• gospodăriei. Rostește cifre care
• uimesc. Apoi explică precipitat —
• timpul e scurt — cum de s-a a- 
î juns la aceste cifre. Vorbește des- 
ț pre acordul individual și retribu- 
j ția suplimentară. De 2 ani aplică
• aceste metode de organizare și
• retribuire a muncii și are ce îm-
• părtăși. O fi studiat Uibaru dia-
• lectica marxistă, acea parte a ei
• care se ocupă de studiul .contra-
• dicțiilor ? Poate că n-a studiat-o. 
î Dar, cu toate acestea, cuvîntarea

lui Uibaru a fost o lecție de dia- 
; lectică. El nu s-a mulțumit să a-
• rate numai ce au pozitiv acordul
• individual și retribuția suplimen-
• tară. Apelînd la participanți să a-
• plice în folosul gospodăriilor a- 
“ ceste metode, el le~a atras loto- ©

1957 de pe fiecare sută de hectare 
teren arabil, cu 100 la sută mai mult 
grîu decît în 1955, producția de po. 

rumb a crescut cu 160 la sută, cea de 
carne cu 70 la sută, iar cheltuielile 
de producție pe unitatea de produs au 
scăzut în medie cu 7 la sută.

Tov. Ion Cozma a arătat apoi că 
Ministerul Agriculturii și Silviculturii 
trebuie să-și schimbe stilul de muncă 
prin lichidarea numărului mare de 
corespondențe și hîrtii, așa cum au 
observat în mod just mulți vorbitori, 
prin îndrumarea concretă pe teren a 
oamenilor, prin întărirea răspunderii 
directe la gospodării.

Trebuie luate măsuri ca inginerii să 
nu se ocupe de hîrtii, ci de producție 
la gospodărie, în secții, pentru că aci 
se hotărăște de fapt realizarea pro
ducției.

După ce a răspuns la o serie de 
probleme ridicate de vorbitori, tov. 
I. Cozma a făcut o analiză amănunțită 
a activității S.M.T.urilor.

Avîntul mișcării de cooperativizare

Cuvîntul tov. Vîlcu Vasiie, 
prim secretar al Comitetului regional 

Constanța al P.M.R.
Permiteți-mi ca în numele comite

tului regional de partid, al comitetului 
executiv al sfatului popular regional 
și al oamenilor din orașul și regiu
nea Constanța să adresez participan- 
ților la această consfătuire un căldu
ros salut. Noi sîntem bucuroși că a- 
ceastă consfătuire se desfășoară în 
orașul nostru și aducem sincere mul
țumiri conducerii partidului și guver
nului pentru cinstea ce ni s-a făcut.

Țărănimea din regiunea Constanța, 
urmînd drumul just arătat de partid, 
și-a unit sutele de mii de petece de 
pămînt în 335 gospodării agricole co
lective. Această transformare revo
luționară în viața satelor noastre este 
rezultatul politicii juste a partidului 
nostru, al efortului permanent depus 
de către organele și organizațiile de 
partid, de stat și de organizațiile de 
masă și un număr de oameni fără de 
partid.

După ce a făcut un scurt istoric al 
situației din trecut a economiei regiu
nii și a vieții țăranilor muncitori care (Continuare in pag. 2-a)

CREATORII
dată atenția că retribuția supli
mentară are și laturi negative, că 
ea mai trebuie și poate să fie per
fecționată.

..Interes deosebit a stîrnit și 
cuvîntarea rostită în limba ma
ghiară de către președintele gos
podăriei colective din Berveni. 
Cile lucruri de preț n-a spus tov. 
Obiș 1 A vorbit despre asolamen- 
lul cu turbă și despre asolamen- 
tul legumicol. De pe fiecare oaie 
gospodăria din Berveni a tuns în 
medie 4,5 kg de lină. Turma nu' 
mără o mie de oi care au fost 
tunse — nici nu se putea altfel — 
cu mașini acționate cu curent e- 
leclric. Dar ce a impresionat în 
mod cu totul deosebit a fost grija 
gospodăriei pentru ridicarea nive
lului de trai al membrilor săi. Gos
podăria are dispensar și casă de 
naștere proprii, grădiniță de copii 
și cămin de zi, fanfară cu 200 de 
instrumente muzicale. Mai are gos
podăria frizerie, cofetărie, fabri
că de umplut sitoane și absolut 
tot ce trebuie pentru ca oamenii 
din Berveni să ducă o viață civi
lizată.

...Ați aflat poate de întovărăși
rea din Hîrtiești, regiunea Pitești. 
Merită cunoscuți oamenii de 
acolo. La început au înființat o 
întovărășire obișnuită. După aceea

In Ma|a Palatului Sporturilor, 

după închiderea lucrărilor. »..$l 

acum, tovarăși, drum bun șl 

spor la muncă I*

trăiau în sărăcie și mizerie, vorbito
rul a arătat marile transformări în
făptuite aici în anii regimului demo
crat-popular.

In regiunea Constanța au fost con
struite importante unități industriale 
dotate cu utilaj modern de înaltă pro
ductivitate. Prin grija partidului și gu
vernului nostru, în regiune s-au în
ființat 33 S.M.T.-uri și 56 gospodării 
agricole de stat, dotate cu 5.500 de 
tractoare fizice și alte mii de mașini 
agricole. In aceste unități lucrează 
peste 7.300 de muncitori și tractoriști 
pregătiți în anii regimului de demo
crație populară. Au fost lichidate a- 
nalfabetismul, malaria, pelagra, tifo
sul care bintuiau înainte in Dobrogea.

In continuare vorbitorul a arătat 
amănunțit investițiile făcute de stat 
pentru crearea bazei tehnico-materia- 
le necesară transformării socialiste a 
agriculturii regiunii Constanța. Nu- 

au făcut, după cum spunea pre
ședintele la consfătuire, o înto
vărășire statutară. Intovărășiții ar 
fi vrut să meargă mai departe cu 
dezvoltarea unității lor, dar cum? 
Statutul nu le arăta cum. Să se 
oprească pentru atîta lucru ? Du
pă zile și nopți de chibzuială au 
întocmit o completare la statut 
căreia i-au zis „regulament inte
rior". Aplicîndu-1 întovărășirea s-a 
transformat an de an. Astăzi în
tovărășirii primesc 70 la sută din 
venituri după muncă și 30 la sută 
după pămînt. Au dezvoltat zooteh
nia și pomicultura. Au plantat 22 
de ha cu pomi și vor mai planta 
în toamnă încă odată pe atîta. La 
sfîrșitul anului acesta fondul de 
bază se va ridica — vă rog reți~ 
neți — la 270.000 de lei la suta 
de hectare-

In 1956, un an agricol nu prea 
bun, întovărășirea a dat în bani 
și produse 65 de lei la ziua-muncă. 
Avem gospodării colective bune 
unde valoarea zilei-muncă a fost 
mai mică. întovărășirile din jur au 
început să se organizeze după mo
delul celei din Hîrtiești.

M. CALIANU

(Continuare In pag. 2-a)



Dezbaterile Consfătuirii pe tară a țăranilor
și lucrătorilor din sectorul socialist al agriculturii
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Cuvîntul tov. Ion Cozma
ministrul Agriculturii și Silviculturii

(Urmare din pag. l-a)

a agriculturii a influențat favorabil 
folosirea parcului de tractoare și re
ducerea prețului de cost al lucrărilor 
efectuate. Astfel în regiunea Constan
ța randamentul mediu anual pe trac
tor convențional a fost anul trecut cu 
88 hectare arătură normală mai mare 
față de regiunea Pitești, iar prețul de 
cost mai mic cu 38 de lei per hectar 
arătură normală.

Directivele Congresului al II-lea al 
P.M.R. au trasat ca sarcină să redu. 
cem prețul de cost al lucrărilor exe. 
cutate de S.M.T.-uri în decursul celui 
de-al doilea plan cincinal cu cel puțin 
34 la sută față de prețul de cost e- 
fectiv din anul 1955. Deși productivi
tatea muncii a crescut cu 42 la sută, 
prețul de cost în cei doi ani a fost 
redus cu numai 12,5 la sută.

Apoi vorbitorul a subliniat sarcinile 
ce revin cadrelor de conducere a 
S.M.T..urilor în folosirea cît mai com
pletă a capacității de lucru a parcului 
de mașini și tractoare cu care sînt 
dotate. Vorbitorul a relevat necesi
tatea ridicării nivelului de pregătire 
al cadrelor de conducere și necesita
tea asigurării stabilității lor.

După ce s-a referit la realizările 
gospodăriilor colective vorbitorul a 
arătat că Ministerul Agriculturii și 
Silviculturii cît și sfaturile populare 
nu au sprijinit în suficientă măsură 
gospodăriile colective pentru obținerea 
de producții mari la animale, conside
red în mod greșit această ramură 
nerentabilă. Un număr de gospodării 
colective, fiind insuficient îndrumate, 
au cumpărat prea mulți cai, lucru 
care este neeconomic. Dacă s-ar fi fo
losit numai o parte din sumele chel
tuite pentru cai, am fi avut mai multe 
vaci, mai mulți porci decît avem 
astăzi.

In etapa actuală cînd sarcina prin, 
cipală este consolidarea economico.or- 
ganizatorică a unităților cooperatiste 
existente și în mod special a gospo
dăriilor colective, Ministerul Agricul
turii și Silviculturii și sfaturile popu
lare au datoria să trimită cadre bine 
pregătite de ingineri și tehnicieni care 
să ajute la organizarea producției și 
a muncii în aceste unități.

Tov. I. Cozma s-a ocupat apoi de 
problemele construcțiilor în sectorul 
socialist al agriculturii. Vorbind des
pre lipsurile care mai există în acest 
domeniu, el a arătat că, pentru a li-

chida aceste lipsuri, Ministerul Agri, 
culturii și Silviculturii consideră ne
cesar ca întreaga muncă de proiectare 
să fie trecută pe seama 
populare, lucru care a și început să 
se facă, iar construcțiile agrozooteh
nice să fie executate de întreprinde
rile sfaturilor populare.

Referindu.se la actuala repartiție 
teritorială a stațiunilor experimentale 
și despre specializarea prea îngustă a 
unor stațiuni,- vorbitorul a arătat că 
se impune organizarea de stațiuni ex
perimentale complexe, ceea ce ar în. 
lesni folosirea mai rațională a cadre
lor de cercetători și a bazei mate- 
teriale. La unii cercetători din agri
cultură mai dăinuie concepția că exis
tă cercetări teoretice înalte și cerce
tări pentru producție. In cercetarea 
științifică trebuie să existe o perfectă 
unitate între teorie și practică.

In încheiere tovarășul I. Cozma a 
subliniat importanța sarcinilor care se 
desprind din expunerea tovarășului 
Gheorghe Gheorghiu-Dej. Pentru ca 
acestea să fie traduse în viață este 
necesar ca sub îndrumarea partidului 
să mobilizeze toate forțele noastre, să 
folosim din plin marile posibilități 
materiale de care dispune agricultura 
socialistă.

sfaturilor

In realizarea sarcinilor privind ere. 
șterea producției agricole vegetale și 
animale din regiunea noastră un rol 
de mare însemnătate îl au gospodă. 
riile agricole de stat. Ele trebuie să 
ajungă la o producție de 2.000 kg. 
grîu si 3.000 kg. porumb la ha.; in 
ariul 1960 ele trebuie să aibă 17.000 
capete taurine din care 9.000 vaci, 
521.000 capete porcine. 300.000 ovine.

Ministerul Agriculturii și Silvicul, 
turii nu trebuie să mai trimită po. 
rumb de la gospodăriile agricole de 
stat din regiunea noastră in alte re
giuni ci să lase ca gospodăriile agri
cole de stat să îngrașe porci și bo
vine rentabile.

îndeplinind obiectivele propuse

I960, regiunea Constanța va produce 
474.000 tone grîu și 900.000 tone po
rumb, va avea 124-000 capete taurine 
din care 74.000 vaci, 829.000 porcine, 
1.500 000 ovine, 3,050.000 păsări și 
36.700 stupi.

Comitetul regional de partid Con. 
stanța mulțumește cu căldură condu
cerii partidului și guvernului nostru 
pentru sprijinul permanent acordat 
în munca de transformare socia
listă a agriculturii și asigură 
că aprecierea. făcută asupra ' ac
tivității sale va constitui un puternic 
imbold și ne va mobiliza la realizarea 
pe mai departe a indicațiilor date de 
partid privind construirea socialisqiu. 
lui în patria noastră.

Cuvîntul tov. Nicolae Hudițeanu 
președintele gospodăriei agricole colective 

„Fi li mort Sîrbu“ din comuna Comana, 
regiunea Constanța

Cuvîntul tov. Vîlcu Vasile
prim secretar al Comitetului regional Constanța al P.M.R,

(Urmare din pag- l-a)

mai pentru construcții în S.M.T.-uri 
s-au investit 166.000.000 lei.

Concomitent cu creșterea numărului 
de S.M.T.-uri a crescut volumul, di
versitatea și calitatea lucrărilor agri
cole executate de acestea. In timp ce 
în 1949 S.M.T.-urile au executat 
188.200 ha. arătură normală, în 1957 
s-au executat 1.256.000 ha. 
normală ceeâ ce a 
rirea producției la 
ducției globale.

Cu toate acestea, 
nu este folosită în 
tatea de producție 
care sînt dotate S.M.T.-urile și gospo
dăriile agricole de stat.

Cele 56 gospodării agricole de stat 
din regiunea Constanța dețin 26,3 la 
sută din suprafața agricolă a regiunii. 
Sînt investite numai pentru construc
țiile din G.A.S.-urile din regiunea noa
stră peste 346.000000 lei, totalul in
vestițiilor ridieîndu-se la aproape 
1.000.000.000 lei.

Gradul de mecanizare a lucrărilor 
agricole din G.A.S.-uri a crescut simți
tor în ultimii ani.

In prezent lucrările de arătură, se
mănat și prășit se execută sută la 
sută mecanizat, ceea ce duce la îm
bunătățirea activității lor economice și 
financiare pe baza ridicării produc
ției. Dacă în anul 1956 gospodăriile 
agricole de stat din regiunea Constan
ța au dat statului 38.652 tone grîu și 
secară, în anul 1957 ele au predat 
71-740 tone grîu și secară, adică mai 
mult cu 33.000 tone, precum și 59.000 
tone porumb.

în timpul regimului burghezo-mo- 
șieresc, în Dobrogea nu era nici un 
inginer mecanic agricol, ci doar un 
inginer agronom la peste 40.000 ha 
teren arabil. In prezent, datorită mă
surilor luate de partid și guvern în 
unitățile agricole din regiune lucrea
ză 981 cadre cu pregătire superioară, 
revenind un agronom la 1.560 ha te
ren arabil. Au fost calificați peste 
6.000 de mecanici, tractoriști combi- 
neri. Majoritatea dintre ei sînt fii de 
țărani din satele regiunii noastre. A 
fost acordată atenție asigurării și 
pregătirii cadrelor de conducere ale 
gospodăriilor colective. In anii 1951 — 
1957 au fost școlarizați 306 președinți. 
1.425 brigadieri de cîmp, zootehniști 
horticultori și 909 contabili. In peri
oada anilor 1953—1957 au urmat 
cursurile învățămîntului agro-zooteh- 
nic de masă de trei luni și de trei 
ani, peste 23000 colectiviști.

Cum s-a desfășurat munca politică 
și organizatorică pentru transformarea 
socialistă a agriculturii în regiunea 
Constanța ?

Munca politică de lămurire a țărăni
mii muncitoare nu s-a desfășurat cu 
aceeași intensitate în toate perioadele. 
De aceea și ritmul cooperativizării a 
fost inegal.

După Congresul al doilea al parti
dului, Biroul Politic al C.C. al P.M.R. 
a analizat la începutul anului 1956 
cum se desfășoară munca pentru 
transformarea socialistă a agriculturii 
în regiunea noastră, ajungînd la con
cluzia că în următorii 2—3 ani agri
cultura regiunii poate fi cooperativiza- 
tă în întregime.

In urma indicațiilor și cu spriji
nul multilateral al conducerii parti
dului, comitetul regional de partid a 
întocmit, pe baza unui studiu temei
nic al agriculturii din regiune, o 
schiță de plan care a fost aprobată 
de Biroul Politic al C.C. al P.M.R. 
Aceasta prevedea ca sarcină princi
pală consolidarea sectorului agricol 
socialist și terminarea cooperativizării 
agriculturii în regiune pe baza res
pectării cu strictețe a liberului consim- 
țămînt.

La data cînd a fost întocmită și 
aprobată schița-plan, (aprilie 1956), 
erau cooperativizate 362.932 ha, adică 
46 la sută din terenul agricol coo- 
perativizabil.

Comitetul regional de partid a în
drumat organele și organizațiile de 
partid să studieze amănunțit situația 
fiecărui sat din punct de vedere e- 
conomic și politic și pe această bază 
să se organizeze munca politică de 
masă pentru transformarea socialistă 
a agriculturii.

Trebuie arătat că munca de trans
formare socialistă a agriculturii s-a 
desfășurat în condițiile luptei de 
clasă.

arătură 
contribuit' la spo- 
hectar și a pro-

trebuie arătat că 
întregime capaci- 
a mașinilor cu

Am avut de întîmpinat o serie de 
greutăți din partea elementelor duș
mănoase. Membrii de partid, colec
tiviștii, au demascat și zădărnicit 
acțiunile elementelor dușmănoase.

Respectînd Indicațiile conducerii 
partidului, noi am luat măsuri ca 
munca politică la sate pentru trans
formarea socialistă a agriculturii să 
fie încredințată celor mai pregătite 
cadre. A fost îmbunătățită munca cu 
activul fără de partid, în care au 
fost atrași cei mai buni tovarăși din 
sate. Același ajutor s-a dat sfaturi
lor populare comunale, 
lor de tineret, femeilor, 
regional de partid a vegheat ca în 
munca de lămurire a țăranilor mun
citori să se respecte cu strictețe li
berul consimțămînt. Acolo unde orga
nele de partid au constatat că s-au 
făcut greșeli, că au fost unele încăl
cări ale liniei partidului în munca de 
transformare socialistă a agricultu
rii le-au combătut și au luat măsuri 
practice pentru a preveni la timp alte 
abateri de acest fel.

O metodă larg folosită pentru con
vingerea țărănimii muncitoare de a- 
vantaiele agriculturii socialiste a fost 
organizarea de vizite în gospodăriile 
agricole colective mai dezvoltate. De 
regulă, primii cu care s-a dus mun
ca pentru a fi lămuriți și convinși 
să se înscrie în gospodăriile colecti
ve au fost membrii de partid, depu

și țăranii mijlocași 
de mai multă con- 
și erau buni gos-

organizații- 
Comitetul

tații, utemiștii 
care se bucurau 
siderație in sate 
podari.

In ultimii trei 
zate două expoziții regionale, 21” ra
ionale si 105 comunale. De asemenea 
căminele culturale, colțurile roșii din 
gospodăriile agricole colective cu 
cele 518 formații artistice, stațiile de 
radioficare și caravanele cinemato
grafice, prin programele prezentate, 
au contribuit la lămurirea politicii 
partidului nostru de transformare 
socialistă a agriculturii.

Ziarele „Dobrogea nouă" și „Dru
mul socialismului" au adus un aport 
însemnat și permanent la consolida
rea și dezvoltarea unităților agrico
le socialiste. Sfaturile populare au 
participat efectiv la munca de trans
formare socialistă a 
munca 
citori, 
adus 
femei.

Ceea 
faptul că cel mai important 
a fost exemplul gospodăriilor 
cole colective fruntașe, rezultatele tot 
mai bune obținute de ele in îmbună
tățirea condițiilor de viață ale colec
tiviștilor.

La întărirea gospodăriilor agricole 
colective a contribuit retribuirea su
plimentară, care a cointeresat pe co
lectiviști să lucreze cu hărnicie.

Un aport însemnat l-au adus și 
stațiunile de cercetări agricole și 
zootehnice. Ele au organizat consfă
tuiri cu țăranii muncitori, vizite în 
cîmpurile lor experimentale, au în
ființat puncte de cercetări în diferi
te gospodării agricole colective, au 
luat în patronaj cîte un număr de 
gospodării agricole colective pe care 
le-au ajutat la organizarea muncii 
și aplicarea metodelor avansate.

Pentru a folosi cît mai just con
dițiile specifice naturale din fiecare 
gospodărie agricolă colectivă, comi
tetul regional de partid și comitetul 
executiv al sfatului popular regional 
au trimis anual în fiecare gospodă 
rie agricolă colectivă echipe de teh 
nicieni care au ajutat 
agricole colective să-și 
planurile de producție.

Planurile de producție 
gospodăriilor agricole 
fost orientate mai 
spre dezvoltarea 
lor.

Dacă raportăm numărul de anima
le la 100 ha, comparat cu anul 1956 
rezultă o creștere de 2,5 capete la 
total taurine, 1,8 
vine.

Colectivizarea 
noastre creează 
creștere a producției vegetale și a- 
nimale, de ridicare a nivelului de
trai material și cultural al oameni
lor muncii.

întărirea și dezvoltarea economică 
a gospodăriilor agricole colective, 
după cum reiese din expunerea tova
rășului Gh. Gheorghiu-Dej, eonstitu-

ani au fost organi-

de lămurire a 
o contribuție 
organizațiile

ce trebuie să

agriculturii. In 
țăranilor mun- 
de seamă 
U.T.M. și

au 
de

subliniem este 
factor 
agri-

gospodăriile 
întocmească

anuale ale 
colective au 

mult ca înainte 
creșterii animale-

porcine și 25,9 o-

agriculturii regiunii 
mari posibilități de

ie în prezent sarcina principală a 
organelo: și organizațiilor de partid 
și de stat din regiunea Constanta.

In continuare, vorbitorul a expus 
un plan amănunțit privind extinde
rea mecanizării muncilor agricole 
prin folosirea deplină a tractoarelor 
și mașinilor existente și prin dota
rea cu noi mașini a S.M.T.-urilor.

Ținînd seama de condițiile natu
rale de climă și sol în regiunea 
Constanța, se va pune un accent
deosebit pe dezvoltarea producției 
cerealiere — grîu, porumb. Produc
ția medie de grîu va trebui să
crească în anul 1960 la 1.450 kg la
hectar, iar la porumb la 2.200 kg la
hectar.

In anul 1960 cantitatea de cereale 
marfă, grîu și porumb livrată de gos. 
podăriile agricole colective statului 
pe calea contractărilor și achizițiilor 
va trebui să ajungă la 60-000 tone 
grîu, 45.000 tone porumb, iar floarea 
soarelui 12.000 tone.

Gospodăriile agricole colective vor 
planta pînă în anul 1960 viță de vie 
Pe încă 3.700 hectare, iar pomicultura 
va fi extinsă cu 6.000 hectare.

Ținînd cont de condițiile naturale 
pentru creșterea animalelor, in urmă, 
torii trei ani, gospodăriile agricole 
colective trebuie să realizeze urmă, 
toarele efective în proprietate ob
ștească : 32.000 capete taurine, dintre 
care 15.100 vaci cu lapte, 153.000 por. 
ci, 600.000 ovine, 10.000 stupi. In a. 
cest scop o atenție deosebită trebuie 
să acorde gospodăriile agricole colec
tive refacerii pășunelor, extinderii su. 
prafețelor cultivate cu plante furajere 
de mare valoare nutritivă și în spe
cial însilozării porumbului.

Din posibilitățile locale se va con. 
strui la Constanța o fabrică de nutre. 
țuri combinate, cu o capacitate anu
ală pînă la 50.000 tone nutrețuri 
combinate, care va avea un mare 
rol în ridicarea producției animale.

Pentru pregătirea cadrelor de con. 
ducere și ridicarea cunoștințelor agro, 
zootehnice ale colectiviștilor, pînă în 
1960 vor fi pregătiți 222 președinți, 
618 socotitori, 1.512 brigadieri de 
cîmp zootehnici și horticoli; la cursu. 
rile agrozootehnice vor fi atrași a. 
nual 25.000 de colectiviști.

Pentru noi se pune sarcina să asi. 
gurăm stabilitatea cadrelor. îndru. 
mind gospodăriile agricole colective 
să construiască case ale agronomului. 
De asemenea vom lua măsuri ca tot 
mai mulți tineri din regiune să ur
meze cursurile institutelor din diferi, 
tele specialități ale agriculturii.

Posibilități mari pentru ridicarea e. 
conomiei agrare a regiunii noastre 
oferă Delta și bălțile Dunării unde 
putem crește și ingrășa un număr de 
taurine și porcine. Pentru aceasta 
considerăm ca exploatarea acestor bu. 
nuri să fie încredințată unui singur 
for tutelar, întrucît în prezent bene, 
ficiarii Deltei sînt cinci ministere care 
au vederi diferite privind folosirea bo
gățiilor ei.

O grăitoare dovadă a legăturii din ce în ce mai strînse dintre colecti
viști ți oamenii de știință : prof. univ. H. Zamfirescu, rectorul Inititu- 
tului Agronomic „N. Bălcescu" din București și ing. M. Caraivanschi, 
director general în Ministerul Agriculturii și Silviculturii, răspund la 
întrebările Iul Gh. Graie, președintele unei întovărășiri din raionul 

Lipova.
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Cuvîntul tov. Maria Jiroveanu 
șefa secției agricole a comitetului executiv 

al sfatului popular raional Oltenița 
regiunea București

Directivele celui de-al Il-lea Con
gres al Partidului Muncitoresc Romîn, 
au trasat ca sarcină să fie redate a- 
griculturii terenurile degradate. Pen
tru realizarea acestui scop, în raionul 
nostru s-a trecut Ia aplicarea lucrări
lor de îmbunătățiri funciare, prin 
supraînălțarea unor diguri, executarea 
unor canale de irigație, lucrări de 
apărare împotriva eroziunilor și fo
losirea justă a unor terenuri. Supra
fețe totalizind 670 ha. din lunca Du
nării și lunca Argeșului au fost 
najate cu orezării.

In urma acestor îmbunătățiri 
ciare — a arătat vorbitoarea —
nomia națională a avut un beneficiu 
anual de circa 11.500.000 lei.

Vorbitoarea a arătat de asemenea 
că peste 50 la sută din lucrările de 
îmbunătățiri funciare au fost execu
tate prin muncă voluntară și contri-

ame-

fun- 
eco-

buția în muncă, infirmînuu-sc astfel 
ideea că lucrările de îmbunătățiri fun
ciare ar trebui să fie făcute numai 
cu fondurile primite de la stat.

Noi ne propunem — a spus între 
altele vorbitoarea — ca 
acestui an să realizăm 
lucrări de îmbunătățiri 
desecarea unei suprafețe de 1.000 ha. 
în comunele Greaca și ' Căscioarele, 
redarea pentru agricultură a 1.500 ha. 
terenuri înmlăștinate în comunele 
Gruiu, Herești, Hotarele, plantarea cu 
pomi fructiferi a coastei Izvoare — 
Hotarele pe o suprafață de 50 ha., 
pregătirea terenurilor pentru minimul 
agrotehnic totalizînd o suprafață a- 
gricolă de 3.000 ha. situate pe coaste. 
Aceste lucrări au fost stabilite pe 
baza consultării inginerilor, tehnicie
nilor și a țăranilor muncitori 
raion.

în cursul 
următoarele 

funciare :

din

Cuvîntul tov. Nicolae Dușa
directorul S. M. 1. Țăndârei, regiunea Constanța
In munca de transformare socialis

tă a agriculturii și de întărire econo- 
mico-organizatorică a gospodăriilor a- 
gricole colective un rol însemnat re
vine S.M.T.-urilor. In ce privește sta
țiunea noastră putem spune că în ul
timii ani ea a reușit să obțină o serie 
de rezultate bune. Aceasta se dato- 
rește și faptului că planul de pro
ducție este cunoscut de toți mecani
zatorii, iar repartizarea brigăzilor pe 
loc are un caracter permanent, trac
toriștii lucrînd în aceeași brigadă și 
pe aceleași tractoare timp de mai 
mulți ani. De asemenea 
format mecanizatori din 
de colectiviști.

Analiza felului în care
cutate lucrările la cîmp se face la fie
care 10 zile. La aceste ședințe iau 
parte șefii de brigadă, pontatorii, me
canicii de sector și inginerii agronomi 
din gospodăriile agricole colective. 
Datorită mai bunei organizări a mun
cii și controlului asupra activității 
brigăzilor în cîmp, sarcina de plan 
executată de fiecare tractorist a cres
cut simțitor. Dacă în anul 1955 s-au 
realizat 310 ha arătură normală

noi ne.am 
rîndul fiilor

au fost exe-

ș s

Discutiile sini deosebit de interesante, Învățăminte prețioase pot trage 
M acești colectiviști din regiunea Pitești care nu vor să piardă nici 

un cuvlnf din cel* ce se rostesc aici.
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pe

tractor convențional, în 1957 am rea
lizat 421 ha arătură normală.

Dacă la înființarea stațiunii meca
nizarea se realiza numai la arături și 
însăruînțat, în anii următori mecani
zarea s-a extins și la alte lucrări. In 
1957 de exemplu, am executat me
canizat peste 5.000 ha. semănat, 
1.200 ha. prășit, 1.700 ha. re
coltat păioase, 13.000 ha arături etc. 
In același timp datorită măsurilor 
tehnico-organizatorice, prețul de cost 
Pe hectar la arătură normală s-a re
dus cu 20 lei pe hantru, realizînd o 
economie de 733,000 lei- Trebuie să 
arătăm că stațiunea noastră a acordat 
prea puțină atenție mecanizării lucră, 
rilor din sectorul zootehnic al gos. 
podăriilor agricole colective, cu ex
cepția însilozării. In toamna anului 
1957 am însilozat 1.600 tone depă
șind planul cu 60 la sută. Pen
tru a putea face fața «olumului mare 
de lucrări, precum și pentru punerea 
în valoare a unor terenuri nefoiosite, 
este necesar ca stațiunile noastre să 
fie dotate chiar în cursul anului a- 
cesta cu tractoare grele DT-54 și S-80. 
In același timp trebuie completat 
sistemul de mașini în special cu ma
șini de semănat porumb, selectoare 
de mare capacitate, precum și mașini 
pentru mecanizarea proceselor de 
producție în sectorul zootehnic.

in prezent noi nu sîntem mulțumiți 
de calitatea unor mașini, cum sînt 
semănătorile de porumb construite de 
uzinele „Victoria" București, greblele 
mecanice, presele de paie care sînt 
construite din materiale necorespun
zătoare. Considerăm că aceasta este o 
dovadă de lipsă de răspundere din par" 
tea conducătorilor acestor întreprinderi 
și a departamentului care 
nează activitatea.

In continuare, vorbitorul 
serie de propuneri privind 
țirea muncii în S.M.T.-uri. El a aratat 
că este necesar ca S.M.T.-urile să fie 
dotate cu sculele, aparatura și utila
jul necesar ca strunguri, compresoa- 
re, dispozitive de rectificat supape, 
prese hidraulice și altă aparatură ne
cesară întreținerii mașinilor și trac
toarelor. El a arătat că este necesară 
revizuirea regulamentului de funcțio 
nare a S.M.T.-urilor în sensul ca me
canicul șef să fie locțiitorul directo
rului, iar agronomul șef să se ocupe 
cu studierea și îndrumarea gospodă
riilor agricole colective în vederea ri
dicării rentabilității ramurilor de 
producție, ceea ce va permite folosi
rea mai justă a condițiilor naturale 
ți a posibilităților locale.

le coordo-

a făcut o 
îrnbunătă-

, ce a făcut un scurt istoric al 
luptei comuniștilor din Comana pen
tru înființarea și consolidarea gospo
dăriei colective, vorbitorul a arătat 
că în momentul de față gospodăria 
care cuprinde 278 familii și are 
2.707 ha teren arabil, posedă 162 ca
pete de vite, 200 porci, 1.600 oi, 15 
construcții felurite, trei autocamioane, 
iar valoarea mijloacelor de bază a 
crescut de la 19.000 lei cît era în anul 
1950, la 1.600.000 lei, la sfîrșitul anu
lui 1957.

Pentru ca gospodăria noastră să se 
dezvolte an de an — a arătat vorbi
torul — în atenția consiliului de con
ducere a stat aplicarea i prevederilor 
statutului model, organizarea brigăzi
lor permanente și colaborarea lor cu 
brigăzile de tractoare. O preocupare 
permanentă a consiliului de conducere 
a fost și întărirea disciplinei, repar
tizarea judicioasă a brațelor de mun
că, controlul calității lucrărilor, orga
nizarea întrecerii socialiste și stimu
larea fruntașilor. Am simțit din plin 
ajutorul S.M.T.-ului Chirnogeni și al 
gospodăriei de stat „Costache Burcă" 
care ne-a ajutat cu sămînță de soi, 
animale de rasă, și îndrumare agro
zootehnică. Ca urmare a mecanizării 
lucrărilor și aplicării regulilor agro-

Cuvîntul tov.
președintele gospodăriei 

Slobozia-Mindra,
Gospodăria colectivă „1907“ din 

comuna Slobozia — Mîndra, raionul 
Tr. Măgurele, a luat ființă printre 
primele gospodării colective, în iulie 
1949. La început gospodăria număra 
53 familii cu o suprafață de 237 ha. 
iar fondul de bază al gospodăriei se 
ridica în acel timp la 185.000 lei.

Azi gospodăria noastră colectivă 
reunește 628 familii cu o suprafață 
de 2618 ha teren arabil și un fond de 
bază de aproape 2.000.000 lei.

O gospodărie mare socialistă nu 
se poate rezuma numai la cultivarea 
de grîu și porumb fără a ține seama 
și de alte culturi care pe de o parte 
să asigure industriei materii prime, 
iar pe de altă parte să dea gospo
dăriei venituri sporite.

In anul 1956 noi am cultivat pen
tru prima dată 40 ha cu ricin și 40 
ha cu rapiță, care ne-au adus un ve
nit de 300.000 lei. In anul trecut am 
cultivat 140 ha cu ricin pentru care 
am primit 1.379.975 lei. De asemenea 
am mai cultivat rapiță, coreandru, 
floarea-soarelui. In anul trecut ve
nitul bănesc a fost de peste 3.700.000

tehnice, producția la hectar a crescut 
an de an.

Gospodăria noastră s-a dezvoltat 
multilateral. Dacă la înființare nu a- 
veam nici vie. nici pomi, astăzi avem 
12 ha de vie altoită și 7 ha de pomi 
fructiferi care vor intra în rod anul 
acesta.

Pentru construirea de grajduri, ma
gazii etc. pe lîngă creditele și mate
rialele acordate de stat am căutat să 
folosim fonduri proprii și resursele 
-locale, înființînd o cărămidărie cu o 
producție anuală de peste 200.000 că
rămizi și un cuptor pentru ars var.

In ramura creșterii animalelor am 
obținut producții mari. De la cele 52 
vaci, în 1957 am obținut 1700 kg lapte 
pe cap de vacă furajată. Creșterea 
producției de lapte de la 700 litri la 
1700 litri se datorește faptului că am 
însilozat 1150 tone de porumb. Din 
venitul bănesc de 1.500.000 lei realizat 
în 1957, din sectorul zootehnic pro
vin 566.000 lei.

Odată cu creșterea producției vege
tale și animale, în gospodăria noastră 
colectivă a crescut și valoarea zilei- 
muncă în produse și bani. Dacă în a- 
nul 1950 am primit la zi-muncă pro
duse și bani în valoare de 10 lei, în 
anul 1957 valoarea zilei-muncă s-a 
ridicat la 41 lei.

Radu Cristea
agricole colective „1907“ 
regiunea București

lei, ceea ce a făcut ca valoarea zilei- 
muncă să ajungă la 35 lei. Datorită 
veniturilor obținute prin cultivarea 
plantelor tehnice, în special a rapiței 
care aduce primele venituri, am putut 
repartiza colectiviștilor trimestrial 
avansuri în bani.

In acest an noi vom cultiva cu 
plante tehnice suprafețe mult mai 
mari.

Gospodăria noastră colectivă a 
contractat cu statul însemnate canti
tăți de produse: 64 vagoane grîu, 
secară și porumb, nouă vagoane de 
lapte de vacă și de oaie, 1250 kg 
lînă, 230 porci și 50 de oi, precum și 
alte produse.

Membrii gospodăriei noastre chea
mă pe toți colectiviștii din țară să 
le urmeze exemplul contractînd cu 
statul cît mai multe produse, contri
buind astfel la întărirea propriilor lor 
gospodării, precum și la îmbunătăți
rea aprovizionării fraților noștri mun
citori de la orașe, care ne asigură 
nouă mijloace de mecanizare și măr
furile de care avem nevoie.

Cuvîntul tov. Stanciu Grigore, 
președintele gospodăriei agricole colective 

din comuna Ziduri, regiunea Ploești
La înființarea gospodăriei agricole 

colective s-au înscris de bună voie 
53 de familii de țărani muncitori. 
Aveam atunci în total 184 ha. și ur
mătorul inventar agricol viu și mort: 
5 cai, 15 boi, 10 pluguri și 18 că
ruțe în majoritatea lor reformate.

Din primul an muncind cu price- 
pere și dragoste colectiviștii au do
vedit superioritatea gospodăriei co
lective obținînd producții mai mari 
ca în sectorul individual.

Datorită rezultatelor bune obținute, 
în gospodăria agricolă colectivă 
au fost atrași majoritatea țăra
nilor cu gospodării mijlocii din 
sat. țărani mijlocași, buni gos
podari și fruntași în acțiunile de 
folos obștesc din comună.

In continuare vorbitorul a arătat 
între altele că pe lîngă cultura ce
realelor, care constituie ocupația de 
bază a colectiviștilor din Ziduri, un 
rol important în mărirea veniturilor 
gospodăriei l-au adus culturile teh
nice, în special sfecla de zahăr.

Colectiviștii au hotărît în aduna
rea generală să extindă suprafața 
cultivată a sfeclei de zahăr, astfel 
că s a ajuns la 45 ha. în 1958 față 
de 4.50 ha. în 1952. In anul 1957 
cultura sfeclei de zahăr a adus un

venit de 308.400 lei de pe 30 ha., 
7710 kg. zahăr ce s-au împărțit co
lectiviștilor pe zile-muncă și 32 va
goane tăiței de sfeclă, care s-au în
silozat pentru hrana bovinelor. In 
gospodăria agricolă colectivă s-a cul
tivat o suprafață de 13 ha. cu legu
me în cultură irigată Avînd o parte 
din teren bun pentru viță de vie. am 
început în anul acesta plantarea a 6 
ha. vrînd ca pînă în anul 1960 să 
ajungem la o suprafață de 20 ha.

Veniturile obținute din sectorul zo
otehnic, a arătat vorbitorul, au crescut 
de la 45.805 lei în 1952 la 656.992 
lei în 1957. Anul acesta se va dez
volta sectorul zootehnic deoarece 
dezvoltarea multilaterală a ramurilor 
de producție și în special creșterea 
sectorului zootehnic aduce venituri 
bănești ridicate. Din aceste venituri 
s-au dat avansuri trimestriale în bani 
la ziua muncă. In acest an din valo
rificarea pe bază de contract s-a rea
lizat un venit de 801.330 lei care ală
turi de alte venituri va aduce un 
venit total de 1.027.702 lei. Totodată 
s-a prevăzut mărirea fondului de 
bază ajungînd la 1.015.615 lei față 
de 627.615 lei, cît a fost în anul 
1956.
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(Urmare din pag. l-a)

..Să nu se creadă cumva că la 
consfătuire nu s-a arătat și ce nu-i 
încă de laudă la unitățile coope
ratiste.

Președinții gospodăriilor agrico
le din Berveni și Lenauheim au 
lost Intrebafi elfi cai au în uni
tățile lor. A reieșit, din răspunsu
rile dale, că cele 2 gospodării fin 
prea mulfi cai care consumă mari 
cantită(i de furaje fără a ii de prea 
mare folos. Toți elfi au fost în sa
lă și-au dat seama că dacă gos
podăriile colective ar micșora pî
nă ia strictul necesar numărul ani
malelor de muncă ar putea crește 
mai multe vaci de lapte.

—Și, în siîrșit, iiindcă spațiul 
nu-mi permite, o ultimă însem
nare. Tovarășul Maltei, președin
tele colectivei din Țibucani și-a 
încheiat cuvîntul chemlnd ia în
trecere gospodăria din Lenauheim.

Chemarea la întrecere a iost ur
mată de un ropot asurzitor de a- 
plauze. în pauza următoare am 
întrebat pe cî/iva colectiviști, de 
ce au aplaudat cu atîta căldură. 
Mi-au spus că aplauzele coniirmau 
faptul că și ei se prind în întrece
rea dintre cele 2 gospodării.

Tofi erau de acord
biecliv al întrecerii: ______„ ._
hectar. în privința celui de-al doi
lea erau unele rezerve și soco
teau că ar fi bine să fie întrucît' 
va modificat în sensul că să fie 
socotit cîștigător al întrecerii nu 
cine va avea cel mai mare fond 
de bază la suta de hectare ci a- 
cela care, în acest an, va aloca, 
raportat la suprafață, cea mai 
mare sumă pentru fondul de ba
ză. Obiecfia este îndreptățită : gos
podăria colectivă din Țibucani are 
deja peste 600.000 de lei fond de 
bază la suta de ha. O gospodărie 
care are un fond de bază de 3 ori 
mai mic nu poate să o ajungă. Ciș- 
tigarea întrecerii trebuie să de
pindă de activitatea economică pe 
anul în curs.

•■■Am pus însemnărilor acestea 
titlul „Creatorii". La Consfătuirea 
de la Constanta fiecare vorbitor, 
fiecare participant s-a arătat a fi 
un creator. Și trebuie spus că la 
niciunul n-am găsit improvizație 
ci creație autentică. Creația lor 
era desigur rodul colectiv al tu
turor membrilor unităților coope
ratiste din care fac parte.

cu primul o- 
recoltele la

9
I

I

1

e

Referindu.se


Dezbaterile Coiisfătsairiî pe tară a țăranilor 
și lucrătorilor din sectorul socialist al agriculturii

Un grup de țărani din regiunea Stalin urmărește cu atenție desfășurarea lucrurilor Consfătuirii.
Foto : MIHAI POPESCU

Cuvîntul tov. Iofa Isaia, 
președintele întovărășirii agricole 

din comuna Mi căi ac a, regiunea Timișoara
La început vorbitorul a arătat cît de 

mult s-a dezvoltat întovărășirea de la 
înființarea ei din anul 1952 și pînă 
acum. Apoi a insistat asupra felului 
în care este organizată munca, sub
liniind rezultatele obținute prin aplica
rea măsurilor agrotehnice. In conti
nuare, a spus : întovărășirea noastră 
are și fond obștesc constituit din taxa 
de înscriere, din reținerea la batoză a 
unui procent din producția realizată 
la treeriș, din sumele încasate pentru 
folosirea inventarului de către mem. 
brii care nu posedă inventar.

Astfel, an de an fondul nostru de 
bază a crescut. In 1953, primul an de 
la înființarea întovărășirii, fondul de 
bază era doar de 15.000 lei, iar la 
sfîrșitul anului 1957 a ajuns la 135.074 
lei.

Aș vrea să mai arăt care sînt sur
sele de creștere a fondului nostru de 
bază. întovărășirea noastră are un in
ventar agricol destul de bogat. Acest 
inventar este pus la dispoziția mem. 
brilor întovărășirii. Astfel, pentru un 
hectar semănat cu păioase sau cu alte 
culturi, s-a fixat o taxă de 20 de lei. 
Aceasta intră în fondul de bază. Adu
narea generală a hotărît să contracte

Cuvîntul tov. Mihai Culuri 
inginer la direcția zonală de îmbunătățiri 

funciare din Galați
Redarea de noi terenuri agriculturii 

și mărirea producției la hectar prin 
irigări sînt sarcini de cinste — a spus 
vorbitorul. In această direcție regiu
nea Galați are mari posibilități. Pînă 
acum au fost îndiguite și redate agri
culturii 45.000 de ha.' Dacă am socoti 
o producție de numai 2.000 kg. grîu 
la ha înseamnă că am cîștigat un 
plus de 90.000 de tone, ceea ce este 
egal cu consumul de 8—10 zile al în
tregii populații a țării.

Ținînd seama că o serie de lucrări 
de îmbunătățiri funciare executate cu 
bani puțini au adus venituri frumoa
se, trebuie să lărgim această activi
tate. Pînă acum ne-am ocupat de lu
crări mari și am ignorat lucrările mici. 
Irigațiile și îndiguirile le pot face ușor 
gospodăriile colective. Cînd aceasta 
necesită lucrări mai mari statul nos
tru ar putea ajuta cu mașini de la 
S.M.T.-uri. S-ar putea executa lucrări 
de mai mare folos cu credite recupe
rabile. Acolo unde volumul de lucrări 
este mai mare, statul poate să inves
tească bani, iar gospodăria sau înto
vărășirea care a cerut bani poate să 
contracteze cît mai multe produse a- 
gricole cu statul.

Pentru a evita cearta veșnică între

Cuvîntul tov. Constantin Sandu 
președintele Comitetului executiv al sfatului 

popular regional Pitești
Pornind) de la condițiile naturale 

specifice ale regiunii Pitești, vorbito
rul s-a ocupat pe larg de problemele 
pomiculturii și viticulturii.

In această regiune sînt 34.480 ha. 
pomi. Din păcate în multe locuri pre
domină prunul de calitate inferioară 
care nu poate fi folosit decît pentru 
țuică. Comitetul regional de partid și 
sfatul popular au analizat încă din 
anul 1956 această situație și s-au luat 
unele măsuri pentru refacerea livezi
lor. Printre altele s-a mărit producția 
de material săditor pentru reînnoirea 
livezilor în declin și pentru noi plan
tații mai ales pe terenurile slab pro
ductive.

Eu aș propune ca Ministerul Agri
culturii și Silviculturii prin institutele 
sale de cercetări să facă un studiu mai 
amănunțit în regiunea Pitești pentru 
a se asigura dezvoltarea pomiculturii.

In regiunea Pitești se află cunoscu
tele podgorii ale Drăgășanilor, Sîmbu- 

ze cu statul și produse vegetale. Su
mele încasate vor trece de asemenea 
în fondul de bază, deoarece știm că 
atunci cînd fondul de bază e puternic, 
și întovărășirea e puternică. De aceea 
mărirea fondului de bază a devenit o 
preocupare permanentă a conducerii 
întovărășirii noastre, a fiecărui înto. 
vărășit. Anul acesta am hotărît să 
mărim fondul de bază și cu 1 la sută 
numerar din banii încasați de la Dlan. 
tele tehnice. La fel avem de gînd să 
cumpărăm încă 40 de oi și 20 de 
porci, să ne construim o casă pentru 
sediu și o magazie, să plantăm 300 
pomi fructiferi. Toate acestea vor 
duce desigur la mărirea fondului de 
bază.

Noi, întovărășiți! din Micălaca sîn- 
fem siguri că vom reuși să realizăm 
ceea ce am hotărît, deoarece nu sîntem 
singuri. Partidul și statul ne vine per. 
manent în ajutor. De aceea mă folo
sesc de acest prilej și în numele în- 
tovărășiților din Micălaca, raionul A. 
rad, mulțumesc partidului care ne că
lăuzește pașii pe drumul belșugului și 
al bunei stări.

silvicultori, piscicultori și agricultori 
este necesar ca proiectele de organi
zare a teritoriului să fie executate de 
Ministerul Agriculturii și Silviculturii. 
Planurile care se vor face de acum 
înainte în legătură cu această proble
mă vor trebui să fie aplicate întocmai 
de gospodăriile noastre, iar sfaturile 
populare trebuie să sprijine ducerea 
lor la bun sfîrșit.

Vorbitorul a făcut apoi numeroase 
propuneri în vederea ridicării activi
tății de îmbunătățiri funciare la un ni
vel mai înalt. In cadrul Institutului 
de cercetări agronomice — a spus 
vorbitorul — există o comisie care se 
ocupă cu problemele de îmbunătățiri 
funciare, numai că nu ține niciodată 
sesiuni științifice cu participarea spe
cialiștilor din sectoarele productive.

Vorbitorul a criticat tărăgănarea de 
care dă dovadă Ministerul Agricultu
rii șî Silviculturii în problemele de 
îmbunătățiri funciare, practica greși
tă de a se încredința alte munci in
ginerilor și tehnicienilor calificați 
tocmai pentru activitatea de îmbună
tățiri funciare și a subliniat necesita
tea înființării mai urgente pe lingă 
sfaturile populare a serviciilor de îm
bunătățiri funciare.

reștilor.Leordeni’or, Topolovenilor etc. 
In 10—15 ani putem mări suprafața de 
vîe de la 13.000 ha cît avem astăzi 
la 30.000 ha. vie pe terenurile care se 
pretează foarte bine pentru aceasta. 
Aceste măsuri s-au luat cu sprijinul 
Ministerului Agriculturii și Silvicultu
rii. Am construit la Călinești, în 1956, 
două sere cu o capacitate de 3.000.000 
vițe anual. Vrem să mai construim 
din resurse locale în acest an încă 
două sere și să facem hală de altoit. 
Astfel vom asigura pentru Dealul Le- 
ordenilor, care are 4.800 ha., materia
lul săditor.

Apoi vorbitorul s-a ocupat de unele 
probleme privind executarea lucrărilor 
de plantat și a propus ca în planul de 
extindere a fiilor pe țară în următorii 
ani să se prevadă 450.000 ha, nu 
300.000 ha.

Vița de vie poate fi un izvor nese
cat de venituri pe niște terenuri care 
astăzi nu dau nimic.

Ar fi necesar să profilăm o uzină, 
sau o secție a unei uzine din țară 
pentru mașinile și tractoarele care se 
pretează la muncă pentru vii și pomi, 
cît și pentru producerea unor unelte

Cuvîntul tov. Viorel Uibaru 
președintele gospodăriei agricole colective 

din comuna Lenauheim, regiunea Timișoara
în expunerea sa, tovarășul Gheor- 

ghe Gheorghiu-Dej a arătat că 92 de 
gospodării agricole colective din țara 
noastră au aplicat metoda retribuirii 
suplimentare a muncii, metodă care a 
făcut posibilă obținerea de mari spo
ruri de producție la hectar. Printre 
gospodăriile care au aplicat această 
metodă se numără și gospodăria co
lectivă din Lenauheim.

După ce a enumerat o serie de 
succese ale gospodăriei, arătînd că ve
niturile bănești s-au ridicat anul tre
cut la 3.710.032 lei, revenind peste 
200.000 lei Ia suta de hectare, tovară
șul Uibaru s-a ocupat de problema 
organizării muncii.

Noi am căutat să promovăm acele 
metode de organizare a muncii, care 
pun capăt indisciplinei și care coin
teresează pe colectiviști în rezultatele 
producției. Socotim că retribuirea su
plimentară pe bază de producție s-a 
dovedit a fi o metodă de organizare 
a muncii care cointeresează pe colec
tiviști și întărește disciplina în muncă.

In sistemul retribuirii suplimentare, 
lucrări ca aratul, aplicarea îngrășă
mintelor, semănatul, se defalcă pe bri
găzi și echipe, iar culturile prășitoare 
se împart pentru executarea lucrări
lor de întreținere, pe colectiviști.

Lucrînd în acord individual, fie
care colectivist este răsplătit după 
cantitatea de produse obținută de 
el. Colectiviștii ies acum singuri la 
lucru încă de la ora 5 dimineața, fac 
nu două sau trei prașile, ci patru și 
chiar cinci, deoarece ei știu că, obți- 
nînd o producție mai mare, primesc 
o plată mai bună.

Desigur că în aplicarea sistemului 
de retribuire suplimentară s-au ivit și 
unele aspecte negative. Printre ace
stea se numără și tendința de a se 
planifica producții mici la hectar.

Unii colectiviști propun să fie plani
ficate producții mici pentru a le putea 
depăși cu ușurință și a primi astfel 
o retribuție suplimentară mare. Noi 
am combătut această tendință și am 
planificat producții la hectar egale cu 
mediile realizate pe ultimii ani de bri
găzile fruntașe.

Iată cîteva rezultate obținute de 
noi ca urmare a aplicării retribuției

Cuvîntul tov. Gheorghe Maftei 
președintele G.A.C. din comuna Ți buc a ni, 

raionul Tg.-Neamț
Gospodăria noastră colectivă „Dru. 

mul lui Lenin" a luat ființă în anul 
1952- Noi, cei care am întemeiat a. 
ceasta gospodărie, am fost în majo
ritate oameni săraci. La înființare 
ne.am înscris doar 44 de familii din 
care 30 cu gospodărie mică și 14 
cu gospodărie mijlocie. Am adus în 
gospodărie o suprafață de 97 ha. te. 
ren și inventar în valoare de 32000 
de lei.

Astăzi noi avem un fond de bază 
de peste 3.350.000 lei; 62 de colecti. 
viști și-au construit case noi, 26 de 
case sînt în construcție, un număr de 
49 de colectiviști au aparate de radio, 
iar un număr de HO familii de colec
tiviști și-au cumpărat cîte o vacă de 
lapte etc.

Această situație cît și exemplul dat 
de gospodăria noastră au făcut ca de 
la 44 de familii cîte eram la început 
să ajungem la 182 de familii cu 411 
ha. teren. Noi nu uităm nici un mo
ment că rezultatele ce le-am obținut 
nu ar fi fost posibile dacș nu am fi 
primit un ajutor permanent din par
tea stalului în credite, materiale de 
construcție, semințe de soi, animale 
de rasă.

După ce a arătat rezultatele care 
au fost obținute în anul trecut, vor
bitorul a spus: In atenția noastră a 
stat ca o datorie patriotică contribu. 
ția la fondul central al statului, 
conștienți că sprijinului mare ce tii-1 
acordă partidul și guvernul trebuie 

mărunte. Noi am făcut tractoare; oare 
nu putem face și un cuțit de altoit 
sau un foarfece pentru tăiat vii ? Pu
tem, dar nu ne-am pus problema.

suplimentare. Dacă în anul 1955 pro 
ducția de porumb a fost de 3.272 kg. 
știuleți la hectar, în anul 1956 pro
ducția a crescut la 3.840 kg., iar în 
1957 ja 5.304 kg. La sfecla de zahăr 
în anul 1955 am realizat 18.354 kg. 
la hectar, iar în 1957 am obținut 
37.316 kg. depășind producția plani
ficată cu 11.516 kg. la hectar.

Rezultatele obținute ne-au deter
minat ca începînd din acest an să 
introducem retribuția suplimentară 
și în sectorul creșterii animalelor. 
Apoi, tov. Uibaru a vorbit de situația 
creșterii animalelor în gospodărie.

★
In cadrul cuvîntării tovarășului Vio

rel Uibaru i s-au pus următoarele în
trebări :

Al. Moghioroș: Spuneți-ne, vă rog, 
care este numărul de cabaline pe care 
le aveți în gospodăria agricolă co
lectivă ? Ce suprafață folosiți pentru 
întreținerea lor ? Cît mănîncă un cal 
și pentru ce sînt folosiți caii ? (rîseta 
în sală).

V. Uibaru: Găsesc că este o în
trebare foarte bine pusă. Avem în to
tal 1.734 animale din care 130 cai de 
muncă. Noi avem repartizate pentru 
întreținerea întregului parc de ani
male 350 ha. în afară de nutrețul con
centrat și de alte nutrețuri secundare 
pe care le folosim.

Gh. Gheorghiu-Dej: Ce venituri a- 
duc caii ? Cîte zile pe an stau caii 
degeaba și mănîncă ?

AI. Moghioroș. încă o întrebare: 
dacă nu cumva caii au mîncat ure
chile și coarnele vacilor ?

V. Uibaru: Caii stau în grajd în 
timpul în care nu este de lucru, ei 
fiind folosiți la diverse lucrări în spe
cial cele de primăvară și toamnă. De
sigur că față de numărul mic de vite 
și față de condițiile pe care le avem 
am fi putut crește mai multe vaci. în 
ceea ce privește numărul acesta mare 
de cai, care nu produc întotdeauna și 
mănîncă degeaba, pe viitor îi vom re
duce și vom crește mai multe vaci, 
înțelegînd că sînt necesare și renta
bile. In viitor vom menține atîția cai 
cît avem nevoie în cadrul gospodăriei. 
Bineînțeles un număr mai mic decît 
avem, (rîsete și aplauze).

să-i răspundem cu cantități cît mai 
mari de cereale și produse animale 
la fondul centralizat al statului. In 
anul 1957 gospodăria noastră a vin- 
dut statului 50 de tone cereale, 210 
tone cartofi, 100 tone legume, 170 
tone sfeclă de zahăr și peste 5.000 
kg. sămînță de trifoi, 4 vagoane se
mințe de sfeclă etc. Din sectorul 
zootehnic am vîndut statului produ
se în valoare de peste 350-000 lei. 
Toate acestea au adus gospodăriei un 
venit de 978.520 lei.

Pînă la sfîrșitul anului 1959, gos
podăria noastră va avea o livadă de 
20 ha-, o fermă de vaci de cel puțin 
100 capete și vom livra anual cîte 
20 de tăurași și 100 junei de rasă. 
Vom ajunge la un efectiv de 1.000 
de oi țurcane brumării, la 150 scroa
fe de prăsilă și vom îngrășa anual 
cel puțin 150 de porci pe care îi vom 
livra statului la greutatea de peste 
130 de kg. fiecare.

Vorbitorul a făcut în încheiere pro
puneri în legătură cu pregătirea teh
nică a președinților și brigadierilor, 
cu privire la modificări în statut și 
în ceea ce privește întocmirea devi
zelor pentru anumite construcții.

Noi sîntem convinși, a spus vorbi
torul, că de aci înainte vom ști să 
muncim cu mai mult avînt ta să în
tărim și să dezvoltăm gospodăria 
noastră colectivă în așa fel îneît să fie 
un exemplu viu de urmat pentru toți 
ceilalți țărani muncitor^

Cuvîntul tov. Alexandru Buia
rectorul Institutului agronomic din Craiova

Lucrătorii din Institutul agronomic 
din Craiova își exprimă prin mine 
mulțumirea sinceră pentru posibilita
tea de a participa la această impor
tantă consfătuire a țăranilor și lu
crătorilor din sectorul socialist al a- 
griculturii. De aici am avut și noi 
foarte multe de învățat.

Despre folosirea științei în practica 
agricolă de fiecare zi sînt multe de 
spus. Succesele noastre, ale oamenilor 
de știință, ale celor care pregătesc 
cadrele superioare pentru agricultu
ră, vă sînt cunoscute- De aceea vreau 
să arăt cîteva deficiențe din munca 
institutelor care pregătesc cadrele su. 
perioare pentru munba agricolă. Cu 
toate că prin mărirea numărului de 
facultăți noi am făcut un progres 
foarte important, adică de la patru 
facultăți cîte am avut în trecut am 
ajuns astăzi la 11 facultăți, nu am 
reușit încă să obținem rezultatele pe 
care le așteptam. Dintre lipsurile mai 
importante în această direcție amin
tesc slaba legătură pe care o avem 
cu practica agricolă și atitudinea ne
sănătoasă pe care au avut-o unele 
cadre de ingineri agricoli și mecani. 
zatori față de practica agricolă- Ul
tima hotărîre luată cu privire la îm
bunătățirea învățămîntuluj superior a 
adus lucruri foarte bune pentru învă. 
țămîntul nostru agricol. Cunoașteți 
de exemplu că studenții noștri trebuie, 
să facă in primul an de studiu o prac

Cuvîntul tov. Bucur Șchiopa 
adjunct al ministrului Agriculturii și Silviculturii

In cuvîntarea sa tovarășul Bucur 
Șchiopu s-a1 referit în mod deosebit 
la activitatea desfășurată de gospo
dăriile agricole de stat. El a aratat 
printre altele că față de ajutorul pe 
care sectorul de stat l-a primit in 
devize și investiții, livrările făcute 
sînt necorespunzătoare îndeosebi in 
ceea ce privește sectorul creșterii ani
malelor.

După ce a arătat căile de realizare 
de către gospodăriile agricole de 
stat a sarcinilor puse de consfătuire, 
vorbitorul a subliniat rolul brigăzilor 
complexe în mecanizarea lucrărilor 
agricole, în sporirea producției la hec
tar- Din 100 brigăzi care au lucrat 
în anul trecut majoritatea au realizat 
producții de grîu de peste 2.000 kg. 
la hectar, iar în condițiile de secetă 
de pildă în regiunea Ploești, la Co. 
libia, în Bărăgan, la Dragalina, bri
găzile complexe au luat astfel de mă
suri îneît majoritatea acestora au 
realizat peste 2.000 kg. la hectar.

Brigăzile complet mecanizate iu. 
crînd mai mult pe aceeași suprafață 
de pămînț. cu aceleași mașini, pe 
baza organizării superioare a muncii, 
pe baza cointeresării mecanizatorilor, 
vor realiza producții sporite de griu 
an d« an, contribuind astfel la reali
zarea sarcinilor trasate în expunerea 
tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej
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corespondent
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tică temeinică. Acesta este un lucru 
foarte bun, deoarece este un mijloc 
de încercare Și — așa cum spune 
proverbul nostru popular — de a a. 
lege griul de neghină.

In numele cadrelor din institutele 
de învățămint superior, fac un apel 
călduros către toți colectiviștii, înto- 
vărășiții și cooperatorii să trimită co
piii lor la institutele de tnvățămînt’ 
agricol cu aceeași dragoste cu care 
își muncesc pămîntul. Spun aceasta 
deoarece copiii de colectiviști sînt 
cei care vădesc cel mai mare inte
res pentru agricultură, îi atrage dra
gostea față de pămînt. Aceasta ar fi 
chezășia că fiecare ar căuta să pună 
în valoare cît mai multe din bogățiile 
pe care le oferă patria noastră dra
gă. E de datoria noastră și a tuturor 
celor care muncesc în agricultură să 
arate tineretului nostru cît de fru
moasă Și de importantă este munca 
în agricultură, cu toate ramurile ei.

In încheiere vorbitorul s-a referit 
la activitatea de cercetare în domeniul 
agriculturii. Avem multe institute 
care se ocupă cu cercetarea diferite
lor lucrări din agricultură, însă se 
observă insuficienta legătură cu pro
ducția. De aceea consider că ultima 
hotărîre luată în colegiul Ministerului 
Agriculturii și Silviculturii de a crea 
un consiliu superior științific care să 
îndrume in mod creator munca de 
cercetare este foarte bună.

de a livra cantități sporite de grîu 
pentru fondul centralizat al statului.

Este necesar ca această nouă for
mă de muncă să se realizeze diferen
țiat în G.A.S. : un om la 100 ha., 
2 oameni la 200 ha., 3 oameni la 300 
ha., 4 oameni la 400 ha., ținîndu.se 

seama de suprafață, de orga_nizarea 
terenului, de mărimea trupurilor. Se 
cere organizarea acestor forme de 
muncă în diferite regiuni și în spe
cial în cele cerealiere. Să extindem 
tot mai mult experiența mecanicului 
agricol Niculae Simion de la G-A.S. 
Ivănești (un om pe 200 ha., adică 
100 ha. porumb, 100 ha.grîu).

Noi mulțumim conducerii partidului 
și guvernului pentru ajutorul pe'care 
ni l-au dat, arătîndu-ne căile concrete 
pe care trebuie să se dezvolte acti
vitatea G.A.S.-urilor în viitorii ani și 
ne luăm angajamentul ca printr-o 
mai bună organizare a muncii noa. 
stre. prin aplicarea regulilor agro
tehnice mai mult decît pînă acum, să 
dezvoltăm și să creștem producția 
sectorului vegetal la grîu și porumb, 
să facem față cu cinste sarcinilor tra
sate în ceea ce privește creșterea ani
malelor în anii viitori, pentru a con
tribui în mai largă măsură la buna 
aprovizionare a oamenilor muncii cu 
produse agro-alimentare.

ÎMPRĂȘTIE ÎNGRĂȘĂMINTE

Pentru obținerea unor recolte bogate, tractoriștii Nicolae Negoiță 
și Aurel Gurău de la S.M.T. Viziru administrează îngrășăminte chimice 
pe o suprafață de 250 de hectare ale gospodăriei colective din comuna 
Spiru Haret, raionul Călmățui.

Noaptea la
Zilele trecute mă în

torceam noaptea de la 
Fetești aducînd niște 
cherestea pentru gospo
dăria noastră colecti
vă, Ajunsesem deasu
pra satului Cegani, de 
unde se poate cuprinde 
cu ochii liberi întrea
ga luncă a Borcei. Aci 
sînt situate terenurile 
gospodăriilor agricole 
colective din Cegani, 
Bordușani și Făcăeni.

Deodată îmi alraseră 
aten/ia o mulfime de 
puncte luminoase ce 
parcă mergeau unele 
după altele. Rămăsei ne
dumerit In vale, se 
vedeau luminile elec
trice din satul Cegani. 
Mai în stingă, becurile 
de la gospodăria de stat 
Bordușani- Iar drept 
înainte, cele din EdcCț- 

eni. Ce puteau fi cele
lalte luminije ? Curînd 
m-am dumerit. Erau lu
minile farurilor de la 
tractoare care lucrau în 
schimb de noapte.

Din cîte am aflat a 
doua zi, pînă in prezent, 
tractoriștii de la S.M.T. 
Făcăeni, regiunea Con
stanta, au reușit să e- 
xecute arătură pentru 
însămîntat pe o suprafa
ță de mai bine de 5040 
hantri din cei 11.149 
hantri planificați. Pla
nul campaniei de pri
măvară a fost realizat 
pînă acum în proporție 
de 50 la sută.

Merită să fie subliniat 
și faptul că S.M.T- Fă
căeni a avut planificat 
să contracteze cu gos
podăriile colective din 
raza, ta de activi tata.

Cuvîntul tov. 
Vasile Voichiță 

Erou al Muncii Socialiste, 
șef de brigadă 

la S.M.T. Sinnicolau 
Mare-Timișoara

Ținînd seama de condițiile din re
giunea Timișoara și în special din 
raionul Sinnicolau Mare — unde sint 
șef de brigadă la S.M.T. — mecaniza
torii trebuie să execute un volum mare 
de lucrări toamna. Numai făcînd lu
crările de pregătire a terenului din 
toamnă putem obține producții de 
peste 3.000 kg porumb la hectar.

In legătură cu mărirea producției 
la ha., a spus în continuare vorbito
rul, au fost citate în nenumărate rin- 
duri realizările stațiunilor experimen
tale ale I.C.A.R.-ului. Eu aș avea 
ceva de spus în această privință. Su
prafețele pe care I.C.A.R.-ul face ex
periențe sînt mici. Nu e prea greu ca 
pe o suprafață mică să se obțină pro
ducții de 7000—8000 kg. porumb la 
ha. De ce nu s-ar putea însă ca ingi
nerii de la I.C.A.R. să arate în gos
podăriile de stat cum se pot obține 
producții mari pe suprafețe întinse ? 
Ar fi bine ca o parte din inginerii de 
la I.C.A.R. să lucreze în aceste gos
podării și să le sprijine la cultivarea 
porumbului pe suprafețe mari.

In ce privește producția de porumb, 
mulți tovarăși au arătat cum au ob
ținut recolte mari. N-a vorbit însă nici 
un tovarăș despre lucrările de între
ținere a culturilor. Noi tractoriștii 
știm că de multe ori ne frămîntăm 
cum să facem lucrări de calitate, însă 
nu dovedim să combatem buruienile. 
De obicei, dacă nu se realizează o 
producție bună, se dă vina pe S.M.T. 
S-a dovedit însă că chiar acolo unde 
S.M.T.-ul face lucrări bune de pregă
tirea terenului de semănat, dacă co
lectiviștii nu fac prășitul decît odată 
și cu întîrziere, recolta e slabă. Cred 
că ar fi cazul ca membrii gospodă
riilor colective să dea mai multă aten
ție prășitului culturilor de porumb. La 
sfecla de zahăr se întîmplă de ase
menea același lucru.

Aș vrea să spun ceva și despre ca
litatea semănătorilor I.A.R. 111. In te
renul greu din regiunea noastră ele 
nu corespund și trebuie să li se facă 
unele modificări. Spre exemplu, tu
burile semănătoarei sînt din tablă de 
oțel și costă cca. 40 de lei bucata. La 
semănat se distrug cîte 7—8 tuburi pe 
zi la fiecare semănătoare. Să soco
tească oricine cît de mult crește pre
țul de cost și cît necaz are tractoris
tul din pricina acestor tuburi. De ce 
nu sînt ele înlocuite cu tuburi de cau
ciuc care durează 3—4 ani ? Propun 
să se trimită un specialist la noi in 
S.M.T. sau în altă parte șpre a studia 
modificările ce sînt necesare la semă- 
nătorile I.A.R.

In continuare tov. Voichiță a arătat 
o serie de realizări obținute de S.M.T.- 
Sînnicolau Mare.

arat
11.149 hantri, dar a 
contractat 11.840 han
tri. In întrecerea 
dintre brigăzi, pînă 
acum s-a clasat pri
ma pe stafiune brigada 
a IlI-a condusă de ti- 
nărui Alexandru Simi
on.

Tractoriștii fruntași I- 
vanciu Audram și Stan 
Stoica, care sînt în 
schimb de noapte, au 
realizat 78 la sută din 
plan, amindoi lucrînd 
cu tractoare IAR. Alfi 
tineri tractoriști frun
tași care lucrează în 
schimb de noapte sînt 
Vasile Simion, Sisoi Tu
dor, Constantin Spînu, 
care au și realizat cîte 
63 la sută din plan.

C. FRINCU 
corespondent
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Puternicul ecou V izita delegației
AL UNUI ACT ISTORIC

DE ÎNSEMNĂTATE COVÎRȘITOARE
guvernamentale a R. P. Romîne 

în R. P. Chineza
S-a împlinit o săptămînă de cînd 

nevăzutele unde radiofonice, sîrnie- 
le ce telegraf, firele telefonice au 
purtat de la un capăt la altul al 
lumii vestea îmbucurătoare că U- 
niunea Sovietică a hotărît încetarea 
unilaterală a experiențelor cu ar
mele nucleare. Noi nădejdi au în
florit în inimile oamenilor. S-a în
firipat speranța că gestul va fi ur
mat și de celelalte, țări producătoa
re de arme atomice, că, însfîrșit, 
după mai bine de un deceniu, fla
mura neagră, amenințătoare, a răz
boiului atomic va fi înlăturată.

Omenirea întreagă a salutat ca 
o mare sărbătoare ziua de 31 mar
tie cînd Sovietul Suprem al 
U.R.S.S- a adoptat această hotărî- 
re. Pe străzile bătrînei Rome s-au 
vîndut ca pîinea caldă ziarele „A- 
vanti“ și „Unita", care exprimau 
recunoștința muncitorilor italieni 
față de Marea Țară a Socialismului. 
„Partizanii războiului rece sînt în 
derută- Poporul italian vrea pace 
și va ști s-o impună", scrie ,.U- 
nita".

In.parlamentul japonez, în ședin
ța din 1 aprilie, hotărîrea guvernu
lui sovietic a constituit tema prin
cipală a dezbaterilor. Primul mi
nistru al Japoniei, Nobusuke Kishi, 
a declarat că Japonia, „ca singura

țară din lume care a fost bombar
dată cu arme atomice, salută sus
pendarea unilaterală de către 
U.R.S.S. a experiențelor ou arme 
nucleare".

Republica Arabă Unită, India, 
țările lagărului socialist, popoarele 
din întreaga lume socotesc iniția
tiva istorică a Uniunii Sovietice 
ca un nou imbold în lupta pentru 
pace- In numele marelui popor chi
nez, premierul Ciu En-lai a decla
rat că e total de acord cu măsura 
guvernului sovietic, care „de
monstrează voința de pace a po
porului sovietic cît și încrederea pe 
careacesta o are în forțele păcii 
din întreaga lume".

„Este firesc ca noi să salutăm a- 
ceastă hotărîre, — a spus și primul 
ministru al Indiei J. Nehru. India 
s-a pronunțat de mult pentru înce
tarea experiențelor nucleare".

La posturile de radio, în ziare, 
la stațiile de. televiziune sute de 
savanți din diferite țări s-au decla
rat de acord cu această hotărîre a 
popoarelor sovietice. Partizanii pă
cii din întreaga lume sînt alături 
de Uniunea Sovietică.

Hotărîrea U-R.S.S. a provocat 
o serioasă derută în cercurile inte
resate în menținerea „războiului 
rece". La Washington, cu prilejul

conferinței de presă ce a avut loc 
la 1 aprilie, Dulles, secretarul de 
stat al S.U.A., a căutat să mini
malizeze importanța acestei hotă- 
riri. să arate că ea ar fi doar „pro
pagandă". Asemănătoare a fost și 
declarația făcută a doua zi de pre
ședintele Eisenhower- Departe de a 
liniști spiritele, aceste țesături nea
bile de cuvinte n-au izbutit nici 
măcar să ascundă cît de cît gravul 
impas politic în care se află guver
nul american din cauza atitudinii 
sale negative față de această ho
tărîre ce a avut un uriaș răsunet 
în rîndurile opiniei publice. Ziarul 
italian „II Giorno" scrie într-o co
respondență specială din New York 
că în presa, radioul și televiziunea 
americană, cu toate opreliștele cen
zurii, au apărut proteste vehemen
te împotriva „lipsei de imaginație" 
manifestate de Dulles.

Pretutindeni, oamenii cinstiți 
socotesc istoricul act al primei țări 
socialiste din lume un aport prețios 
adus cauzei convocării unei confe
rințe la cel mai înalt nivel, deoa
rece el demonstrează intențiile po
poarelor sovietice de a face totul 
pentru slăbirea încordării interna
ționale.

Continuîndu și vizifa prietenească în 
marca Chină, tovarășii Chivu Stoica, 
Emil Bodnăraș și Avram Bunaciu au vi
zitat în cursul zilei dc vineri una din 
minunile arhitecturale ale lumii — Ma
rele zid chinezesc — și șantierul ma
relui iac de acumulare din apropierea 
acestuia. Pretutindeni unde solii po
porului romîn înaintau, muncitorii for
mau cerc în jurul tor și le vorbeau des
pre munca și realizările objinute. Oas
peții romîni au vorbit la rîndul lor 
despre mărefia muncii pe care acești 
muncitori o depun pe șantier 
pre solia de prietenie pe care 
din partea poporului romîn.

Sîmbăfă la amiază delegafa 
namentaiă romînă însoțită de 
lai a părăsit orașul Pekin îndreptîn- 
du-se pe calea acrului spre Uhan, ca
pitala provinciei Wu Pe d.n China 
Centrală. De la aeroport, în drum sp:e 
oraș, înaifii oaspeți s-au oprit să vi
ziteze una din marile construcții reali
zate de poporul chinez în ultimii an', 
podul de pe fluviul lanfe. Avînd o 
lungime de 1.679 metri, podul este 
construit în două etaje, în parfea su
perioară fiind o șosea lată de 18 me
tri, iar în parfea inferioară o linie fe
rată dublă.

și des- 
o aduc

guver- 
Ciu-En-

Podul de pe fluviul lanțe prezintă 
o uriașă însemnătate economică pen
tru provincia Wu Pe și pentru întrea
ga Chină continentală. Lucrările de 
conslrucjie a podului, care au durat 
doi ani și patru luni, au test în ace
lași timp o excelentă școală de pregă
tire pentru un mare număr de tehni
cieni și ingineri. De altfel, d'n efecti
vul de cadre calificate care a parti
cipat la construirea podului s-au for
mat opt echipe, care lucrează astăzi 
la construirea altor opt mari poduri, 
între care patru tot peste fluviul lanfe.

In cursul vizitei lor la Uhan, oas
peții romîni însoțiți de premierul Ciu 
En-lai ți de guvernatorul provinciei 
Wu Pe au vizitat o cooperativă agri
colă de producție din apropierea o- 
rașului, precum și expozijia agricolă 
a gospodăriei. Ei au fost întîmpinați 
cu multă căldură de locuitori.

In după amiaza zilei de 
delegația guvernamentală a 
ne s-a înapoiat la Pekin.

In cadrul vizitei pe care
R. P. Chineză, delegația guvernamen
tală a R.P.R. a fost pfimită de Mao- 
Tze-dun, președintele Republicii Po
pulare Chineze. La întrevedere au 
fost de asemenea de față Ciu En lai, 
premierul Consiliului de Stat, Van len- 
fzun, prim secretar al Comitetului pro
vinciei Hubei al Partidului Comunist 
Chinez șl alte personalități oficiale.

6 aprilie
R.P. Romî-

o face în

mișcarea peniru pace Ulii lara noastre 
salută istorica hotărîre 
a Uniunii Sovietice

Cu vie bucurie și încredere în vi
itor au primit oamenii muncii din 
patria noastră istorica Hotărîre a U- 
niunii Sovietice de a înceta unilateral 
experiențele cu arma atomică și cu 
hidrogen. La orașe și sate, în între, 
prinderi și instituții, în unități agri
cole socialiste au avut și au ioc me- 
tinguri însuflețite la care participă 
mii de oameni, bărbați și femei, tineri 
și vîrstnici. „Să înceteze jocul de-a 
războiul atomic pe care-1 alimentea
ză Occidentul! A sosit timpul ca pu
terile occidentale să asculte glasul 
rațiunii și să facă pasul decisiv pe 
calea renunțării la războiul rece și 
la nefasta politică „de pe poziții de 
forță 1“ Aceasta este cererea unani. 
mă a întregului nostru popor, cere
re care se alătură dorinței vii a oa-, 
menilor cinstiți din întreaga lume.

Atașamentul sincer al mișcării pen
tru pace din {ara noastră față de no
bila inițiativă a Uniunii Sovietice a 
fost exprimat și în ședința plenară a 
Comitetului național pentru apărarea 
păcii din R.P. Romînă, care a avut 
loc în dimineața zilei de 4 aprilie. 
Participanții la ședință, oameni de 
știință și reprezentanți ai organiza-: 
țiilor obștești, activiști pe tărimul pă. 
cli și slujitori ai cultelor, au vorbit 
despre entuziasmul și căldura cu care 
toți cetățenii patriei noastre au pri
mit Hotărîrea Uniunii Sovietice. ,,Oa
menii de știință din patria noastră 
— a spus în cuvîntul său acad- Horia 
Hulubei, directorul Institutului de 
fizică atomică al Academiei RP. Ro
mine — care, grație condițiilor ex
cepționale asigurate de partid și gu
vern și cu sprijinul dezinteresat al 
Uniunii Sovietice, au pus energia a- 
tomică în slujba progresului econo
miei noastre naționale, a îmbunătăți 
rii vieții și apărării sănătății oame. 
nilor, își exprimă sincera lor admi
rație față de actul istoric al Uniu-, 
nil Sovietice".

Acad. Mihail Ralea, vicepreședinte 
al Comitetului național pentru apăra
rea păcii din R.P. Romină, membru

ai Consiliului Mondial al Păcii a 
subliniat, între altele, perspectivele 
mărețe deschise luptei popoarelor iu
bitoare de pace de către Hotărîrea 
Sovietului Suprem al U.R.S.S, „Se 
poate spune fără exagerare, a ară
tat acad. M. Ralea, că niciodată 
soarta păcii, soarta popoarelor, n-a 
depins mai mult de ele însele ca în 
zilele noastre. Congresul mondial al 
popoarelor pentru dezarmare și co. 
existență pașnică ce va avea loc la 
Stockholm între 16—22 iulie este me
nit să devină o puternică demonstra, 
ție a forțelor mondiale care militea
ză pentru Salvgardarea păcii"...

Despre răsunetul pe care l-a avut 
inițiativa Uniunii Sovietice în rîndu. 
rile poporului nostru și ale întregii 
omeniri au vorbit, în cuvîntul lor, 
generalul de armată în rezervă Mi
hail Lascăr, președinta Consiliului 
Național al femeilor din R.P- Romî
nă, Maria Rosetti, Justin Moisescu, 
mitropolitul Moldovei, dr. Mozes Ro
sen, șef rabinul cultului mozaic e. 
piscopul evanghelic (C.A.), Friedrich 
Muller, episcopul Valerian Zaharia și 
prof. dr. Henri Aubert, medic emerit, 
președintele Comitetului de luptă 
pentru pace al regiunii Timișoara.

In cadrul ședinței, tov. Sanda Ran- 
gheț, secretar al Comitetului națio
nal pentru apărarea păcii din țara 
noastră, a supus aprobării plenarei 
planul de acțiuni in întîmpinarea 
Conferinței naționale a luptei pen
tru pace din R. P. Romînă ce urmea
ză să aibă loc in zilele de 21 și 22 
iunie.

La sfîrșit, a fost adoptată o moți
une prin care oamenii muncii sînt 
chemați ca în întîmpinarea Confe
rinței nafionale a mișcării pentru 
pace din R. P. Romînă, în vederea 
Congresului mondial al popoarelor 
pentru dezarmare și coexistență paș. 
nică să-și mobilizeze eforturile la 
măreața luptă pentru înlăturarea de
finitivă a primejdiei războiului ato
mic, pentru menținerea și consolida-, 
rea păcii.

Viața grea 
a muncitorilor agricoli 

din țările capitaliste
Muncitorii agricoli din țările ca

pitaliste se atlă într-o situație toarte 
grea. Ei primesc pentru munca lor 
salarii mult niai mici decît acelea a- 
le muncitorilor din industrie.

Durata zilei de lucru a muncitori
lor agricoli nu este de obicei îngră
dită de lege. In Anglia, de pildă, un 
muncitor agricol lucrează cu 3—4 
ore pe săptămînă mai mult decît un 
muncitor din industrie și primește o 
plată mult mai mică. In Olanda du
rata săptămînii de lucru la termele 
de animale ajunge pînă la 60 de ore. 
In Statele Unite ale America mun
citorii agricoli nu se încadrează în 
prevederile legislației asigurărilor 
sociale. Aceeași situație e și în mul
te alte țări capitaliste.

Toate acestea iac ca anual 4—7 la 
sută din muncitorii agricoli din ță
rile capitaliste să-și părăsească locul 
de muncă și să plece la oraș, unde 
speră să găsească o muncă mai bine 
plătită și să lucreze în condiții mai 
bune.

înrăutățirea situației 
fermierilor din S. U. A.
Luînd cuvîntul la un banchet or

ganizat de conducerea Uniunii fer- 
mierilor din S.U.A. cu prilejul con
gresului najional al acestei uniuni, 
care s-a ținut de curind la Denver, 
tostul președinte al S.U.A., H. Tru
man, a acuzat actualul guvern că 
din pricina lui fermierii și consuma
torii pierd anual 4 miliarde de do
lari

„Preturile produselor agricole, — 
a spus Truman, — scad, iar pretu
rile mărfurilor de consum cresc". 
Fostul președinte a arătat că în 
perioada 1952—1957 preț urile produ
selor agricole au scăzut ca 15.5 la 
sută. Consumatorul însă n-a cîștigat 
nimic din aceasta, deoarece el plă
tea în 1957 pentru produsele alimen

tare cu 2 Ia sută mai mult decît în 
1952. Profitul net al întreprinderilor 
producătoare de produse alimentare 
a crescut însă în aceeași perioadă 
considerabil, fiind în 1956 cu 36 la 
sută mai mare decît în 1952.

In încheierea discursului său, fos
tul președinte a arătat că actualul 
guvern duce o politică internă și. 
externă greșită.

In R. F. Germană 
prețurile cresc necontenit

In Republica Federală Germană se 
înregistrează în timpul din urmă o 
creștere tot mai accentuată a pre
țurilor la produsele de larg con
sum.

Potrivit statisticilor oficiale, în 
decursul unei singure luni, in RF. 
Germană pîinea s-a scumpit cu 7.6 
la sută, produsele făinoase — cu 
5,3 la sută, cartofii — ou 3,1 la sută, 
legumele — cu 15 Ia sulă, fructele 
— cu 5,4 la sută.

In aceeași vreme au crescut con
siderabil și prețurile la cărbuni și 
la gazul natural.

Valuri de scumpete 
în Turcia

Intr-un articol consacrat situației 
economice a Turciei, revista „Akis" 
din Istanbul arată, bazîndu-se pe 
date statistice oficiale, că în ultimii 
ani (1953—1956) venitul național al 
Turciei a înregistrat o creștere de 
numai 5,5 la sută. Ținînd seama însă 
de faptul că în aceeași perioadă 
populația a crescut considerabil, de 
fapt venitul național pe cap de lo
cuitor a scăzut.

Atît venitul național din industrie, 
arată revista, cît și acela din agri
cultură, șcad necontenit. Venitul 
național din agricultură, de pildă, se 
află în prezent cu mult sub nivelul 
atins în anul 1953. Din cauza situa
ției economice grele a țării, prețu
rile mărfurilor cresc vertiginos, ceea 
ce face ca viața oamenilor simpii 
din Turcia să devină tot mai grea.

CHINA NOUA
In R.P. Chineză 

a început învăța- 
rea alfabetului la- 
tin care încetul 
cu încetul va lua 
locul vechilor caractere chine
zești. Cărfi și tablouri cu noul 
alfabet au sosit și în cooperativa 
agricolă din regiunea Sian 
(nord-vestul Chinei). Un grup 
de membri ai cooperativei încear
că să descifreze primele litere. ,

Ferma expert. 
©mentală din Lhas- 

sa (Tibet) este 
vizitată de mii de 
țărani tibetani. 

'Aci li se explică metodele înain
tate de cultură și li se pun la 
dispoziție semințe selecționate. 
In numai 3 ani. specialiștii chi
nezi au reușit să facă să crească 
83 de soiuri de plante necunos. 
cute in Tibet, sau a căror cul
tură nu reușise. îndeosebi, spe
cialiștii au arătat posibilitatea 
de adaptare în această regiune a 
porumbului, soiei, tutunului etc.
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într-un colhoz din R. S. S. Moldovenească^!!)

Merii care nu voiau să rodească
O poveste spune c-a fost odată un 

împărat care avea în grădină un măr. 
Și mărul acela înflorea în fiecare pri
măvară, dar roade nu făcea. Și a dai 
împăratul sfoară în țară că cine va 
iace mărul să rodească acela va pri
mi jumăiafe din împărăție...

Povestea aceasta e cunoscută și de 
jăranii din Copanca. Unii dintre ei au 
auzif-o de la părinții lor. Alții au 
aflaf-o din cărțile de la biblioteca din 
sat, cu peste 20 mii de volume.

Ei au însă o poveste a lor, care nu 
face parte din lumea basmelor. E o 
poveste adevărată, petrecută în Co
panca cu zeci de ani înainte de vre

mea noastră, dar care și-a găsit dez
legarea abia de curind.

In Copanca, la fel ca și în livezile 
de meri din alte țări ale lumii, merii 
făceau rod numai o dată la doi ani. 
In anii cu soț dădeau roade îmbel
șugate de gemea pămînful, iar în cei 
tară soț nu rodeau de loc sau foarte 
puțin. Și erau oamenii necăjiți foarte 
— ar putea zice povestea — căci 
munceau doi ani și munca lor era 
răsplătită numai într-unul singur. Și, 
întocmai ca și împăratul din poveste, 
au încercat în fel și chip să înlăture 
această meleahnă a livezilor lor, dar 
fără folos. Forțele lor erau prea slabe

--* — .................... .... ....

Biblioteca colhozului, este frecventată întotdeauna de un mare număr 
de cititori, care găsesc aici cele mai noi cărți politice, literare și agricole, 
cum și diferite ziare și reviste.

în mica gospodărie individuală și nu 
se puteau pune în proptă cu vitregia 
naturii.

lată însă că după înfiinfarea col
hozului „Lenin", le-a venit și țăranilor 
apa la moară. S au luat la trîntă cu 
natura și au silit-o să se supună.

Desigur, lupta n-a fost ușoară. Le-a 
trebuit multă răbdare și stăruință con
tinuă. De obicei, în anii cu soj, colho
zul culegea, în medie, circa 10 mii 
kg. de mere de pe fiecare hectar. In 
anii fără soj nu putea încropi aproa
pe nimic.

Lucrul acesf.a nu mai putea fi îngă
duit. In anul 1951 au început 
ofensiva, aplicînd pe scară din 
ce în ce mai largă metodele 
agrotehnice înaintate. Și rezulta
tele n-au întîrziat să se arate. Pe 
lîngă faptul că în anii cu soț pro
ducția s-a menjinut ridicată, s-a izbu
tit — și acesta este lucru cel mai im
portant — să se sporească treptat 
recolta de fructe și in ceilalți ani. 
în 1951 s-au obfinuf în medie cîfe 
500 kg. de mere la un hectar.

în 1953, an în care livada ar fi în
semnat să rodească slab sau chiar de 
loc, producția medie la hectar s-a 
ridicat de la 500 kg. la 1450 kg. de 
mere.

în 1955 s-au obținut 3.050 kg. mere.
în 1957 producția a crescut la 6970 

kg. la hectar, apropiindu se foarte 
mult de recolta anilor cu soț, cînd 
livezile dau circa 10.000 kg. mere la 
hectar.

— Cum a|i izbutit să obțineți acea
stă producție ? Ce mijloace ați folo
sit ? îl întreb pe tov. Bolta Gheorghe 
Trofimovici, președintele colhozului.

— Primul mijloc a fost distrugerea 
haturilor — mi-a răspuns președintele. 
Prin distrugerea lor am stîrpit dău
nătorii care trăiau acolo și am creat 
condiții mai bune de muncă pentru 
lucrările cu mașinile. Al doilea : în 
fiecare an noi am alimentat pomii cu

îngrășăminte naturale și chimice. Ast
fel, în toamna anului 1955 am apli
cat 190 tone de îngrășăminte mine
rale. în afară de aceasta, am mai a- 
dăugat o mare cantitate de gunoi de 
grajd. în toamna anului ce a urmat 
am aplicat în livadă 150 tone îngră
șăminte chimice și 4.500 tone gunoi 
de grajd; în toamna anului 1957 can
titatea de îngrășăminte chimice s-a 
ridicat la 200 tone, la care s-au adău
gat și 1.000 tone gunoi de grajd.

Președintele colhozului îmi pove
stește mai departe și despre alte lu
crări care au dus la înlăturarea pe
riodicității de rodire a merilor.

Mi-a vorbit, bunăoară, despre iri
garea livezilor (din 602 heciare pe 
rod, 450 sînt irigate). Această irigare 
se face în fiecare primăvară — înain
tea înfloririi și după ce merii și-au 
lepădat florile — precum și tîrziti, 
spre sfîrșiful verii, cînd fructele sînt 
gata să dea în pîrgă. Pentru irigare, 
colhozul a instalat țevi de beton și 
are 22 de motoare (în anul acesta va 
avea 30), cu ajutorul cărora pompează 
apa. Pentru toate cele arătate mai 
sus, a fost necesar, desigur, să se 
facă mari cheltuieli, dar numai în doi 
ani ele au și fost acoperite de recol
ta bună de mere (In anul 1957, de 
pildă, livezile au adus colhozului un 
venit de peste 12.500.000 ruble).

Am vizitat mai apoi instalația de 
irigare a livezilor și m-am minunai 
de investițiile făcute aci. Era oare cu 
putință acest lucru în gospodăria 
mică, individuală ? Miile de metri de 
țevi, motoarele numeroase și mașinile 
de tot felul, chimicalele, nu puteau 
fi la îndemîna micii gospodării țără
nești.

In timp ce vizităm livada, președin
tele îmi spune că în 1957 numai pen
tru chimicale au cheltuit 450.030 
ruble.

— Cînd și în ce condifii se face 
stropitul pomilor? l-am întrebat.

— Primul stropit îl facem în iarnă, 
cu carbolineum în concentrație de 
8—10 la sută. Al doilea cînd încep 
să se umfle mugurii. De data asia în
trebuințăm zeamă bordeleză în con
centrație de 1 la sută, la care adău
găm 200 grame de praf D.D.T. După 
ce s-a scuturat floarea, îi mai stropim 
încă o dată cu aceeași soluție, adău-

gîndu-se 150 g verde de Paris Ia 
100 litri de apă.

Împotriva moliei mărului se mai fac 
încă 3 stropiri în cursul verii. Prima 
oară, la 100 litri zeamă bordeleză se 
adaugă 200 g D.D.T. A doua oară, 
în Ioc de D.D.T. se pun 100 g ver
de de Paris, iar a treia oară se revine 
la primul amestec.

în timp ce președintele îmi vorbe
ște despre stropitul pomilor, în de
părtare se aude un zgomot de avion. 
Kidic capul și privesc. Bîzîind ca un 
bondar uriaș, un avion trece pe dea
supra livezilor și lasă în urmă o co
loană albă și groasă.

— Stropitul il facem cu mijloace 
mecanizale, îmi spune președintele 
colhozului, după ce a trecut avionul. 
De sus, aruncăm chimicalele cu aju
torul avionului, iar de jos cu stropi
torile purtate de tractoare. Așa se 
face treaba și mai repede, și mai ief
tin, și mai bine decît cu mîna.

— Avionul e tot al colhozului ? 
întreb privind în ochii președintelui.

Acesta zîmbește.
— Avionul e-al statului, dar în 

cîjiva ani s-ar putea să ne cumpărăm 
și noi unul, adaugă el.

Pornim mai departe, pe sub pomi. 
De picioare ni se lipește pămîntul 
negru și gras, arat din toamnă. După 
o sută de metri ne oprim din nou. 
Urcat pe o scară și cu o foarfecă în 
mînă, un bărbat de vreo treizeci de 
ani robotește ceva la un pom.

— Asta e cea mai importantă ope
rație pe care o facem pentru a obți
ne recolte în fiecare an, îmi spune 
președintele. Acum executăm curățitul 
și tăierile. Și pomii au nevoie de 
tăieri, tot ca și via. Trebuie să le lă
săm numai afîtea fiori cîte pot să 
țină.

★
Ieșim din livadă și pornim spre 

grădinile de legume. Mă gîndesc că 
pentru colhoznicii din comuna Copan
ca povestea pomilor care nu voiau 
să rodească a rămas doar o amintire. 
De acum înainte, ei au o altă grijă : 
să obțină noi soiuri de mere și să 
mărească mereu producția. Așa cum 
au în plan, pînă în 1970 vor trebui 
să obțină, în medie, cel puțin 15.000 
kg. de mere la fiecare hectar.

ȘERBAN NEDELCU

ÎN CÎTEVA RÎNDURI
O La 4 aprilie ambasadorul Uniunii 

Sovietice în S.U.A. a înmînat secre
tarului de stat Dulles mesajul Iui 
N. S. Hrușciov, președintele Consiliu
lui de Miniștri al U.R.S.S., în legă
tură cu încetarea unilaterală de către 
Uniunea Sovietică a experiențelor cu 
arma nucleară, pentru a fi remis lui 
D. Eisenhower, președintele S.U.A,

® In R.F. Germană se creează „co. 
mitete de luptă împotriva morjii ato
mice" și a înarmării nucleare a Bun- 
deswehrului.

Pretutindeni în R. F. Germană se 
desfășoară conferințe ale reprezentan. 
ților oamenilor muncii, la care parti
cipanții insistă asupra interzicerii 
înarmării atomice și organizării unui 
referendum în această problemă.

® Consiliul politic al Ligii Arabe 
a hotărît ca statele arabe să conti
nue acțiunea de sprijinire a Algeriei 
pînă ce această țară își va cuceri in. 
dependența. A fost creat un fond spe
cial pentru susținerea mișcării națio
nale din Algeria la care vor participa 
toate statele membre ale Ligii.

O Un purtător de cuvint al condu
cătorului forțelor răsculate din Cuba, 
Fidel Castro, a anunțat că acesta a 
respins oferta președintelui Cubei, Ba
tista, arătînd că lupta răsculaților nu 
va înceta decît odată cu demisia lui 
Batista.

9 Pentru 17 aprilie a fost convo
cată la Belgrad sesiunea Vecei Fede
rative și a Vecei producătorilor a

Scupșcinei Populare Federative nou 
alese, la care vor fi aleși președintele 
republicii și membrii Vecei Executive 
Federative.

ti După cum apreciază intr.o rela
tare agenția France Presse, există 
slabe speranțe ca in problema reia, 
țiilor franco.tunisiene să poată fi e- 
vitat un impas total. Președintele Tu
nisiei, Burghiba, continuă să respin
gă categoric propunerile „mediatori
lor" american și englez cu privire la 
controlul frontierelor Tunisiei, în timp 
ce guvernul francez este hotărît să 
nu renunțe la acest control.

9 La 5 aprilie, orele 17, delegația 
de partid și guvernamentală a Uniu
nii Sovietice, condusă de tovarășul 
Nikita Hrușciov, s-a înapoiat la Bu
dapesta, venind de la Sztalinvaros. 
In drum spre Sztalinvaros , membrii 
delegației s-au oprit în satul Adony, 
unde au avut intîlniri prietenești cu 
locuitorii satului.

® Locuitorii satului Audun au in. 
tîmpinat cu bucurie la 5 aprilie sub
unități ale voluntarilor chmezi, care 
se întorc în patrie din Coreea. Cu în
cepere de la 16 martie s.au întors in 
China 3 divizii de voluntari chinezi 
cu un efectiv total de 40.000 oameni.

d Trupele guvernului central al In
doneziei au eliberat orașul Lu- 
bukdjaxnbi, deținut de forțele rebele. 
Eliberarea acestui oraș, situat la nu. 
mai 110 km. de orașul Bukittinggi, 
centrul forțelor rebele, amenință în, 
tregul dispozitiv al rebelilor.

16-imile Cupei R. P, R. la fotbal
CLUJ: Gloria Bistrița — C. S. Tg- Mureș 5—2 (4—1) I
BRAILA: Farul Constanța — Dinamo București 1—0 (0—0; 0—0)4 
CRAIOVA: C.FR. Tr. Severin —Jiul Petroșani 1—1 (0—0; 0—0), , 
SATU MARE : C. S. Oradea — Stăruința Salonta 2—1 (0—0J, 
BUCUREȘTI: Dinamo Obor —Știința București 2—0 (0—0; 0—O]- : 
BUCUREȘTI: Progresul București — Titanii București 5—4 (2—2)4 
ARAD : Știința Timișoarș — Metalul Reșița 1—0 (1—0),
GALAȚI: Petrolul Ploești — Dinamo Brăila 11—0 (4—0)', 
ORADEA: Dinamo Cluj — Stăruința Satu Mare 3—1 (0—1), 
FOCȘANI: Rapid București—Dinamo Bacău 1—0 (0—0]'«
SIBIU : Steagul roșu Or. Stalin—Corvinul Hunedoara 3—2 (1—1); 
SIMERIA: Progresul Sibiu — U.V-A, Arad 4—2 (1—1),
PLOEȘTI: C.C.A. — Flacăra Moreni 7—1 (4—1)'.
MEDIAȘ : Tractorul Orașul Stalin — Ind, Sîrmii C. Turzii 2—1 (1—1) 
BACAU: Dinamo Bîrlad — C.F.R. Iași 2—2 (1—1; 2—2)4

Scurte știri
• In Criteriul mondial de scrimă 

care se desfășoară la București au 
fost desemnați pînă acum următorii 
cîștigători: floretă — băieți: Jean 
Link (Luxemburg), floretă fete: A- 
lexandra Zabelina (U.R.S.S.), spadă: 
Valentin Cernikov (U.R-S.S.).

• In cadrul turneului internațional 
de junior) U.E.F-A. echipa R. P. Ro. 
mîne, făcînd o partidă excelentă, a în
trecut Olanda cu 3—1 (2—1). Alte 
rezultate din grupa C: Ungaria — 
Turcia 1—0; Turcia — Grecia 1—0. 
Clasamentul seriei are următoarea
înfățișare :

1 Romînia
2—3 Turcia
2—3 Grecia
4—5 Olanda
4—5 Ungaria

R. P- 
în ultima

Echipa
miercuri
Turciei și are șanse 
pentru turneul final,

i

?’

• In primul meci al turneului pe 
care îl întreprinde in R.D. Germană 
echipa de fotbal U-T.A. Arad a în- 
tîlnit duminică la Erfurt echipa loca
lă S. C. Turbine, Fotbaliștii germani 
au cîștigat cu scorul de 1—0 (1—0),

• Cea de-a 13-a partidă a meciu
lui pentru titlul mondial de șah din
tre Botvinik si Smîslov s-a terminat 
remiză. Scorul este de 8—5 în favoa
rea lui Botvinik.

• La 5 aprilie a sosit la New York 
echipa de lupte libere a Uniunii So
vietice care va susține mai multe 
întîlniri amicale în SU.A. Lar aero
port reprezentanții organizațiilor 
sportive din New York au făcut o 
primire călduroasă sportivilor sovie
tici.

o In cadrul unui concurs desfășu
rat în Statele Unite atletul american 
Oerter a stabilit un nou record mon
dial la proba de aruncarea discului 
cu rezultatul 61,72 m.

4
2
2
2
2

3—2—0—1—5 : 3
2—1—0—1—1
2—1—0—1—1
2— 1—o_i—4
3- 1-0—2—4
Romîne întîlnește 

partidă echipa 
să se califice

1 
1
5
5
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